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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2016)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Eberle Zdeněk (místopředseda)

Hradský Pavel

Laičtí členové 

	 Havíř Josef

	 Chlupáčková Martina

	 Konopík Petr

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Frolík Jan (předseda)

  Navara Petr

	 	 Pěkný Martin

  Abraham David

	 	 Procházka Jan

	 	 Šimandlová Renata

	 	 Kukla Martin
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Správa budov

  Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Fond údržby budov

  Frolík Jan (administrátor FÚB)

  Navara Petr (externí poradce)

Misijní koordinátorka

  Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

  Kuchynka Pavel (předseda)

  Neužil Jiří

  Pavelek Vít

Diakonie

  Hrubý Ctirad (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Rada Diakonie

	 	 Hrubý Ctirad

  Červeňák Josef

	 	 Kozelková Helena

	 	 Kukla Martin

Institut vzdělávání

  Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady       

                              oblasti) 
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Koordinátorka pro práci sester

  Černá Venuše

Do roku 2016:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

  Wittner Pavel

4.  Výbor nominační
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (předsedkyně)

  Brož Zdeněk

  Klička Miroslav

	 	 Lang Martin

	 	 Mikulička Roland

6.  Komise pro sociální práci
  Brož Zdeněk (předseda)

  Hrubý Ctirad (ředitel Diakonie)

  Kuchynka Pavel

  Novák Richard

  Suchomel Přemysl

	 	 Thál Josef
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7.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Kuchynka Pavel (předseda)

  Červeňák Josef

  Neužil Zdeněk

  Novák Richard

  Škaloud Radomír

8.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
  Wittner Pavel (předseda)

  Buchtová Jitka

	 	 Červeňáková Michaela

  Hradský Pavel

  Jandovský Filip

	 	 Kytková Andrea

  Procházková Ivana

  Šimek Jiří

	 	 Švehla Martin

9.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  Novák Richard (předseda)

	 	 Mrázek Milan (předseda AMM)

	 	 Neužil Zdeněk

	 	 Švehla Martin

	 	 Witiska Tomáš
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10.  Komise pro řád církve (česká část VK)
  Procházka Petr

11.  Komise pro liturgii (česká část VK)
  Procházka Petr (předseda)

  Eberle Zdeněk

  Gärtner Filip

  Křížová Jana

  Kupfová Kristýna
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2. Červeňák Josef, farář / /

 �. Daněčková Jana, farářka / /
4. Eberle Zdeněk, farář o o
5. Gärtner Filip, lokální kazatel  / /

 �. Hradský Pavel, farář / /
 �. Hrubý Ctirad, kazatel / /
 �. Jandovský Filip, farář / /

9. Křížová Jana, farářka / /
10. Kuchynka Pavel, farář / /
11. Novák Richard, farář / /
12. Mrázek Milan, kazatel / /
1�. Procházka Petr, superintendent / /
14. Procházková Ivana, farářka / /
15. Redmond John – bez hlasovacího práva o o
1�. Vaďura Petr / /
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Laičtí členové dopoledne odpoledne

1�. Havíř Josef, Brno, člen RO / /
1�. Thál Josef, Jihlava / /
19. Mikulička Roland, Znojmo/Jihlava / /
20. Martin Lang, Litoměřice / /
21. Stoyová Olga, Mikulov na Moravě / /
22. Martan Jiří, Plzeň 1 - Lochotín / /
2�. Klička Miroslav, Plzeň 3 - Husova / /
24. Červeňák Daniel, Praha 2 - Nové Město / /
25. Černý Jiří, Praha 9 - Horní Počernice / /
2�. Pěkný Martin, Praha 10 - Strašnice / /
2�. Šálková Miluše, Protivín / /
2�. Šmíd Petr, Slaný / /
29. Mlejnecký Jiří, Tachov / /
 �0. Svidenský Pavel, Třeboň / /
 �1. Chlupáčková Martina, členka RO o o
 �2. Petr Konopík, člen RO / /
 ��. Witiska Tomáš, zástupce AMM - -
 �4. Černá Venuše, koordinátorka pro práci sester / /

  Celkem hlasů                                                           30 30

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program

Sobota 25. 4. 2015

9:00 - 9:30 Příjezdy 
9:30   Bohoslužba (Josef Červeňák)
10:00   Zahájení konference
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2014 

	 	 Zprávy:
  1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
  1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
  1.2 Zpráva Komise pro finance a církevní majetek
  1.3 Zpráva - Fond údržby budov
  1.4 Zpráva - Misijní fond - Podpora misijních projektů
  1.5 Zpráva misijní koordinátorky
  1.6.1 Zpráva kanceláře Rady oblasti
  1.6.2 Kancelář Rady oblasti – finanční přehledy
  1.7 Zpráva Správy budov
  1.� Revizní zpráva za rok 2014

  2.1 Zpráva Diakonie
   zpráva za Podporu diakonických projektů
  2.2 Výroční zpráva misijního střediska Brána
   za rok 2014
  2.3 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
  2.4 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
  2.5 Zpráva Komise pro práci s mládeží 
   a mladými dospělými
  2.6 Zpráva Komise pro liturgii
  2.7 Zpráva Komise pro církev a společnost
  2.8 Zpráva Komise pro sociální práci
  2.9 Zpráva Komise pro Řád církve
  2.10 Zpráva za Metodistický seminář Praha-Vršovice
  2.11 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
  2.12 Zpráva Nominačního výboru
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	 	 Zprávy farností:	
  �.1 Farnost Brno
  3.2 Farnost Jihlava a sbor Znojmo
  3.3 Farnost Litoměřice
  3.4 Farnost Mikulov
  3.5 Farnost Plzeň 1 - Lochotín
  3.6 Farnost Plzeň 3 - Husova
  3.7 Farnost Praha 2 - Nové Město
  3.8 Farnost Praha 9 - Horní Počernice
  3.9 Farnost Praha 10 - Strašnice 
   a sbor Jablonné v Podještědí
  3.10 Farnost Protivín a sbory Týn nad Vltavou a Bechyně
  3.11 Farnost Slaný
  �.12 Farnost Tachov
  3.13  Farnost Třeboň

12:00 - 13:00 	 Přestávka na oběd
15:00   Bohoslužba s VP (Petr Procházka) 
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Zápis z jednání

1. Dopolední jednání

1.1. Bohoslužba

Bratr Josef  Červeňák kázal na text  1J 3,16-24.

1.2.  Prezence, skrutátoři 

Počet přítomných členů: 30
Jako skrutátoři byli zvoleni bratři Jiří Martan a Daniel Červeňák.

1.3. Schválení Protokolu 34. OK 

Pro přijetí: většina

1.4. Zpráva za Radu oblasti

Zpráva byla probírána po odstavcích. 

Návrh RO:
Oblastní konference 2015 na návrh Rady oblasti souhlasí zahrnout 
do smlouvy o výpůjčce farnostem vedle kostelů, sborových domů a modlite-
ben i farní byty. Farnosti mohou žádat o výpůjčku farního bytu od 1. 1. 2016. 
Každá žádost o výpůjčku farního bytu bude individuálně posuzována dle 
kritérií a pravidel, které vypracuje a schválí Rada oblasti.

Superintendent Petr Procházka vysvětlil, že tento návrh neznamená pro farnosti 
povinnost převzít farní byty, nýbrž možnost. Nájem z farního bytu by nebyl 
odváděn do Správy budov, zůstával by ve farnosti a byl by používám na údržbu 
a úpravu bytu. Byty by byly předávány v dobrém stavu a sbory by se zavázaly 
ten stav udržovat. Povinné vybavení bytu by bylo jednotné.

Bratr Jan Procházka ujistil členy OK, že výše nájmu na běžné opravy stačí.

Superintendent dále řekl, že dosavadní výpůjčky kostelů a modliteben se 
osvědčily, sbory ukázaly, že se mohou sestarat o celý majetek. Směřují tak 
k samostatnosti. To je cílem postupných změn.

Bratr Josef Červeňák upozornil na skutečnost, že výpůjčka je z účetního hledis-
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ka nejobtížnější forma správy majetku.

Hlasování o návrhu: Pro 24. Proti 2.
Zpráva za Radu oblasti a Zpráva o zastupování církve byly přijaty.

1.5. Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Zpráva byla probírána po odstavcích.

Bratr Jan Frolík vysvětlil, že komise připravuje investiční návrhy a RO rozho-
duje, které z nich se uskuteční. 

Otázky pro finančníky ve sborech někteří nedostali, budou poslány ještě jed-
nou.

Zpráva přijata.

1.6. Zpráva za Fond údržby budov

Bratr Jan Frolík upozornil, že správa fondu nevyžaduje dodržování termínů pro 
žádosti o půjčku. Půjčky schvaluje okamžitě a splátky přijímá, jakmile je sbor 
pošle.

Zpráva přijata.

1.7. Zpráva za Misijní fond - Podporu misijních projektů

Bratr Petr Vaďura požádal komisi, aby zveřejnila vyhodnocení projektů, které 
byly podpořeny v minulosti; to by bylo pro sbírku na misijní fond motivační.

Bratr Pavel Kuchynka sdělil, že komise letos dostala k posouzení deset projek-
tů.

Zpráva přijata.

1.8. Zpráva misijní koordinátorky

Sestra Jana Křížová poděkovala všem, kdo se ve sborech podílejí na partnerství 
se sbory v USA v rámci programu In Mission Together. Předala superinten-
dentovi a zástupcům deseti českých sborů diplom – ocenění jejich práce od 
Dicka Arnolda, jenž je konzultantem Global Ministries a už dvacet podporuje 
propojení – connexio Metodistické církve v naší oblasti. 
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1.9. Revizní zpráva za 2014

Zpráva byla vzata na vědomí.

1.10. Zpráva kanceláře Rady oblasti

Sestra Renata Šimandlová upozornila, že i v tomto roce se budou příspěvky 
na platy kazatelů odečítat od základu výpočtu repartic. Přeplatky repartic 
z minulých let zůstávají na účtu RO a zaúčtují se v roce 2015.

Bratr superintendent vyzval členy OK, aby zkontrolovali hodnoty v tabulkách 
a případně poslali do kanceláře hodnoty opravené.

Sestra Jana Daněčková požádala o motivační dopisy pro sbírku na Connexio 
a také na sociální fond, podobně jako jsou k dispozici informace ke sbírce na 
diakonické projekty.

Zpráva přijata.

1.11. Zpráva za Správu budov

Bratr Jan Procházka povzbudil členy OK, aby využívali pro financování sta-
vebních činností grantů. Informoval o tom, že církev (Správa budov) koupí 
od státu pozemek pod budovou v Jihlavě. Je to pozůstatek minulosti, kdy neby-
lo možné pozemek vlastnit.

Zpráva přijata.

1.12. Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Bratr superintendent navrhl změnu ve zprávě: U bodu 2 týkajícího se Stanov 
AMM „Stanovy schvaluje Rada oblasti.“ Je to tak pružnější. 

Návrh byl přijat.
Celá zpráva s touto úpravou byla schválena.

1.13. Zpráva za AMM

Bratr superintendent přislíbil, že při plánování pobytů na Poušti budou vzaty 
na vědomí zvolené termíny.

Zpráva přijata.
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Bratr Milan Mrázek oznámil, že 25.-28. 9. bude v Tachově konference mlá-
deže, a požádal o povzbuzení mládežníků, aby se zúčastnili. 

1.14. Zpráva za Diakonii

Bratr Josef Červeňák požádal, aby ve Zprávě za Diakonii byla uvedena částka, 
kterou posílá ústředí církve na platy některých zaměstnanců ve střediscích 
Diakonie.

Zpráva přijata.

1.15. Výroční zpráva misijního střediska Brána

Zpráva přijata.

1.16. Zpráva komise pro evangelizaci a domácí misii

Bratr Pavel Kuchynka vysvětlil, že komise může poradit, povzbudit, ale zaklá-
dání nových sborů je záležitostí větších sborů a vedení celé církve.

Zpráva přijata.

1.17. Zpráva komise pro práci s dětmi a dorostem

Zpráva přijata.

1.18. Zpráva Komise pro liturgii

Zpráva přijata.

1.19. Zpráva Komise pro církev a společnost 

Sestra Jana Daněčková vyzvala členy konference, aby jí poslali případné návr-
hy na lepší formulace v novém překladu Sociálních zásad. 

Dále vyzvala k účasti na snídani Fair-Trade, která se bude konat 9. 5. 

Zpráva přijata.
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1.20. Zpráva Komise pro sociální práci

K zamýšlenému domu pro seniory se zvláštním režimem v Horních Počerni-
cích se rozvinul rozhovor o využití zámku a přilehlých pozemků. 

Zpráva přijata.

Přestávka na oběd.

2. Odpolední jednání

2.1. Zpráva Komise pro Řád církve

Zpráva přijata.

2.2. Zpráva za Metodistický seminář Praha – Vršovice 

Bratr superintendent upozornil, že seminář bývá naplněn, takže zájemci o uby-
tování od září by měli dát vědět co nejdříve. 

Zpráva přijata.

2.3. Zpráva za Nominační výbor

Sestra Jana Křížová shrnula požadavky na delegáty na Generální a Centrální 
konferenci a vyzvala členy OK, aby posílali nominace. Volba proběhne 
na Výroční konferenci 2015.

Představila bratra Petra Konopíka jako kandidáta na oblastního vedoucího 
laiků. OK ho podporuje a navrhne ho k volbě při VK.

Sestra Venuše Černá byla zvolena jako náhradnice do RO za laiky.
Bratr Tomáš Witiska Komise pro práci s mládeží.
Bratr Petr Konopík byl zvolen jako člen Nominačního výboru.
Všichni byli zvoleni na jeden rok, do konce čtyřletého období.

Zpráva přijata.
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2.4. Zprávy za farnosti

Členové konference přijali zprávy za farnosti. Nad některými se rozvinul roz-
hovor o tom, co se ve sboru děje a jaké jsou s tím zkušenosti. 

2.5. Závěrečná bohoslužba

Večeři Páně vysluhoval bratr superintendenr Petr Procházka.

Poznámka:

Volba místopředsedy Rady oblasti proběhla korespondenčním způsobem. Zvo-
len byl bratr Zdeněk Eberle počtem 17-ti hlasů, dne 30. 6. 2014



1�     OK  25. 4. 2015  Praha 2

1.1.1 – Zpráva za Radu oblasti

Rada oblasti v souladu s Řádem církve spravovala finanční a majetkové 
záležitosti církve, kontrolovala výsledky hospodaření farností. Schvalova-
la rozpočet Diakonie ECM a reagovala na podněty ze středisek křesťanské 
pomoci. Podporovala programy vzdělávání laiků i duchovních v rámci Institutu 
vzdělávání. Jednala o personálních záležitostech, plánovala a podporovala 
celocírkevní aktivity. Schvalovala zahraniční cesty zaměstnanců ECM 
a jmenovala zástupce do ekumenických institucí. Průběžné informace z jednání 
vycházely v Oběžníku. Kazatelé byli informováni na schůzích kazatelů.

Rada oblasti se v konferenčním období 2014/2015 sešla ke čtyřem řádným 
schůzím. Neodkladné záležitosti konzultovali členové Rady také prostřednic-
tvím emailů a telefonicky. O všech rozhodnutích se hlasovalo, počet hlasů je 
uveden v zápisech jednání. 

Bratr Jan Harbáček požádal v září bratra biskupa o uvolnění ze služby Konfe-
renčního a Oblastního vedoucího laiků a ze všech dalších služeb Výroční 
a Oblastní konference. Bratr biskup vyhověl jeho žádosti a poděkoval za jeho 
službu. Rada byla doplněna bratrem Josefem Havířem 1. 10. 2014. 

1. Kancelář Rady oblasti tak jako v minulých letech reagovala na podněty 
z jednání Rady oblasti, vedla a zpracovávala personální, účetní, finanční, plato-
vé a další agendy. Kancelář připravovala dokumenty pro státní instituce 
a ministerstva, byla v kontaktu s biskupskou kanceláří, zprostředkovávala 
finanční pomoc sborům v rámci IMT, CXO, FMIE a další. 

2. Správa budov pokračovala v péči o nemovitosti ve vlastnictví církve. 
Tak jako v minulých letech se starala nejen o bytové domy v Praze a Plzni, 
ale podporovala i opravy sborových domů a kostelů. 

�. Diakonie ECM. Rada oblasti schválila nové znění stanov Diakonie ECM. 
Dle nových stanov se mění některé kompetence. Rada Diakonie /Správní Rada/ 
je jmenována Komisí pro sociální práci /Dozorčí rada/. Komise pro sociální 
práci je volena Oblastní konferencí. Rada oblasti jako zakladatel Diakonie 
ECM jmenuje ředitele. 

4. Institut vzdělávání. V říjnu 2014 byly zahájeny první semestry Kurzu pro laic-
ké kazatele a další pracovníky - modul A a Kurzu pro lokální kazatele – modul B.
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Ve spolupráci s ČCE připravujeme otevření dalšího běhu Kurzu pro pracovníky 
s dětmi v evangelickém prostředí S dětmi na cestě víry. 

V listopadu 2014 se konalo setkání laických kazatelů a pomocníků kazatelů. 
V dubnu 2015 proběhla Jarní škola pro kazatele a další služebníky církve.

5. Ekumenická spolupráce pokračovala zejména v rámci Ekumenické rady 
církví. Spolu s ostatními církvemi ERC a ŘKC jsme slavili několik ekume-
nických bohoslužeb. V lednu 2015 jsme v rámci Týdne modliteb za jednotu 
křesťanů připravili ekumenickou bohoslužbu ve sboru Praha 2. Bohoslužby 
se účastnila většina představitelů církví, které jsou zastoupeny v Ekumenické 
radě církví. Bohoslužbu podpořila i velká účast představitelů Římskokatolické 
církve, včetně Dominika kardinála Duky, Miloslava kardinála Vlka a dalších 
biskupů. 

V listopadu 2014 jsme hostili Synod leuenberských církví. V rámci tohoto 
setkání proběhlo i sdílení o připravenosti jednotlivých církví na finanční odlu-
ku od státu. 

Společně s dalšími církvemi jsme vydali Denní čtení 2015.

Tak jako v minulých letech se podílíme na práci Centrální konference naší 
církve. Jsme zastoupeni ve výborech a komisích CK. Již pátým rokem přispí-
váme na provozní výdaje Centrální konference.  

Pokračovala spolupráce s partnerským distriktem a sbory v rámci IMT. 
Během léta a podzimu 2014 přijelo několik týmů VIM, hostili jsme návštěvy 
z partnerských sborů v rámci IMT. 

V červnu 2014 dostala farářka anglicky mluvícího sboru sestra Michelle 
McKinnon-Young nové služební přidělení a vrátila se do USA. Najít nového 
vhodného kandidáta pro tuto službu nebylo jednoduché. Nicméně se to poda-
řilo a v srpnu 2014 přijeli John a Denise Redmonds s dětmi. John Redmond se 
ujal duchovní služby v anglicky mluvícím sboru (ESUMC) v Praze. 

V prosinci 2014 se v Praze konala konzultace k Sociálním zásadám ECM. 
Konzultaci pořádal General Board of Church & Society UMC. Příprava tohoto 
setkání byla poměrně složitá.

�. Komise pro finance a církevní majetek.  Komise připravila a vyhodnotila 
výběrové řízení na správce investic do cenných papírů. Rada oblasti souhlasila 
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s návrhem komise a pověřila superintendenta podpisem příslušných smluv 
a dokumentů.  

V létě ukončil svou činnost v komisi bratr Marcel Hule. Rada oblasti doplnila 
komisi o bratry Martina Pěkného a Martina Kuklu. 

�. Přípravná komise pro zámek v Horních Počernicích. Komise připravila 
doporučení a návrh budoucího využití zámku. Vedle stávající sociální práce 
doporučila zvážit založení hospice, případně dalšího sociálního zařízení pro 
seniory. Rada oblasti poděkovala komisi za její činnost a ukončila práci komi-
se. 

Komise pro sociální práci doporučila záměr využít zámek k vybudování 
Domova pro seniory se zvláštním režimem. Rada oblasti souhlasila s uvolně-
ním finančních prostředků na vypracování studie. 

�. Projekt „Paměť církve“. Záměrem projektu je natočit medailónky, rozhovo-
ry s pamětníky církve. V současné době se projektu již účastnili bratři: 
V. Maláč, J. Novák, J. Procházka a V. Svidenský. 

9. Knihkupectví MS Brána. Rada oblasti prodloužila smlouvu o provozování 
MS Brána se staršovstvem farnosti Praha-Strašnice do 31.12.2015. Na návrh 
staršovstva jmenovala Správní radu a jejího předsedu.

Návrh Rady oblasti pro Oblastní konferenci 2015:

Rada oblasti navrhuje Oblastní konferenci přijmout toto usnesení:

Oblastní konference 2015 na návrh Rady oblasti souhlasila zahrnout do smlouvy
o výpůjčce farnostem vedle kostelů, sborových domů a modliteben i farní byty.

Farnosti mohou žádat o výpůjčku farního bytu od 1. 1. 2016. Každá žádost
o výpůjčku farního bytu bude individuálně posuzována dle kritérií a pravidel,
které vypracuje a schválí Rada oblasti.

Rada oblasti, dne 19. 4. 2015

Děkuji členům Rady i tajemníkům za jejich nasazení, službu a ochotu podílet se
na službě církve.

Petr Procházka
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1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti.

Centrální konference:

Executive committee, superintendent Petr Procházka.
Working group Episcopacy, superintendent Petr Procházka.
Working group Theology and Ordained Ministry, farářka Jana Daněčková.
Working group Church and Society, farářka Jana Křížová (předseda).
Working group Discipline and judicial matters, farář Josef Červeňák. 
Committee on Investigation, superintendent Petr Procházka.
Committee on Appeals, farář Pavel Hradský, náhradník bratr Josef Thál.
Judicial Court, farářka Alena Procházková.
Methodist e-Academy (Governing Board), farářka Ivana Procházková.
In Mission Together, farářka Jana Křížová. 
European Board of Drug and Alcohol Concerns, bratr David Chlupáček. 

Zastupování církve v ekumenických institucích a na konferencích:

Řídící výbor Ekumenické rady církví, bratr Petr Procházka.
Komise pro ekumenismus ERC, bratr Josef Červeňák.
Komise pro sdělovací prostředky ERC, bratr Petr Vaďura. 
Komise pro školství a vzdělávání ERC, bratr Filip Jandovský.
Výbor České biblické společnosti, bratr Josef Červeňák.
Rada Evangelikálního teologického semináře, bratr Josef Červeňák.
Rada České evangelikální aliance, bratr Pavel Kuchynka.
Modlitba za domov, přípravný výbor, sestra Renata Šimandlová a bratr 
Martin Kukla.
Světový den modliteb, přípravný výbor, sestra Zdena Janů. 
Výkonný výbor VDP (velký výbor), bratr Zdeněk Brož.
Synod Leuenberských církví 2014, bratři Jan Frolík, Pavel Hradský, sestry 
Renata Šimandlová a Jana Křížová.
Valné shromáždění ERC v ČR 2014, bratři Petr Procházka, Zdeněk Eberle 
a Martin Kukla. 

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•

•
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Valné shromáždění ČBS 2015, bratři Josef Červeňák a Martin Kukla.
Denní čtení 2016, přípravný výbor, sestra Jana Křížová.
Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit 
církví a náboženských společností a projektů spolků, bratr Jan Procházka.
Evangelická konference pro vězeňskou duchovenskou péči, Německo, 
5. - 9.5. 2014, bratr Jan Haslinger.
Konference evropských oblastí Světové federace metodistických žen, 
Itálie, 5. - 9.6. 2014, sestry Venuše Černá a Jana Křížová. 
Výroční  konference Švýcarsko-Francie-Severní Afrika, Švýcarsko, 
19.6. - 22.6. 2014, bratr Pavel Hradský.  
Seminář Centrální konference pro ženy, Švýcarsko, 20. - 24. 10. 2014, 
sestry Venuše Černá, Zdena Janů a Marie Majerová.
Konzultace misijních koordinátorů, Tallinn, 29. 10. - 2. 11. 2014, sestra 
Jana Křížová.

1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

1. Složení KFCM

Po doplnění o tři nové členy pracovala KFCM od ledna 2014 ve složení David 
Abraham Jan Frolík, Marcel Hule, Petr Navara, Jan Procházka a Renata Šiman-
dlová. Marcel Hule v červenci 2014 na členství rezignoval. V září jmenovala 
RO do KFCM Martina Pěkného a Martina Kuklu, který už delší dobu admi-
nistroval akce KFCM za kancelář RO. David Abraham komunikuje s KFCM 
sporadicky.

2. Investice do cenných papírů

KFCM připravila podrobný dotazník pro potenciální správce investic do cen-
ných papírů, který kancelář RO rozeslala osmi společnostem, doporučeným 
KFCM. Na dotazy odpověděly: UniCredit Bank, PPF Banka, Česká spořitel-
na a Best Buy Investments. Společnost E&S Investments odpověděla, že má 
zájem o spolupráci, ale na naše dotazy neodpoví. Společnost Partners spoluprá-
ci odmítla. J&T Investiční společnost a Fio Banka neodpověděly vůbec. 
Po prostudování odpovědí KFCM doporučila podrobněji jednat s Českou spo-
řitelnou a s Best Buy Investments. S těmito dvěma společnostmi vedla KFCM 

•
•
•

•

•

•

•

•
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podrobná jednání, na základě kterých doporučila RO uzavřít s nimi smlouvu 
o obhospodařování investičních nástrojů. Po schválení textu obou smluv 
a investičních strategií Radou oblasti byla smlouva se společností Best Buy 
Investments i smlouva s Českou spořitelnou počátkem roku 2015 uzavřena. 
Záměrně byly zvoleny odlišné investiční strategie. První smlouva počítá 
s větším rizikem a větším pravděpodobným výnosem (cca 6% ročně), druhá 
smlouva je konzervativnější a pravděpodobný výnos je nižší (3-4%). Podle 
každé z těchto smluv byla 12. 2. 2015 investována částka 7 mil. Kč, s výhle-
dem investice na dalších 3-5 let 3 mil. Kč ročně. Podíl, připadající na cenné 
papíry za roky 2013 a 2014 je tím vyčerpán.

3. Investice do nemovitostí

Vlastní nemovitosti

KFCM posuzovala vhodnost investování peněz z majetkového vyrovnání 
do konkrétních objektů, které jsou ve vlastnictví církve:

rekonstrukce bytu ve Vršovicích: doporučena, proběhla, ukončena, náklad 
302 788 Kč,
rekonstrukce bytu v Ječné 19: doporučena, proběhla, je ukončena, náklad 
500 000 Kč,
půdní vestavba v Plzní: doporučena, dokončena, náklad 1 500 000 Kč,
byt v Protivíně: KFCM posoudila investici do rekonstrukce bytu jako 
neefektivní a doporučila byt prodat ve stavu, v jakém je, k čemuž později 
skutečně došlo; 
kazatelský byt v Týnu nad Vltavou: KFCM doporučila buď byt zakonzer-
vovat a nechat v dosavadním stavu, nebo rekonstruovat na nálady sboru 
(případně využít půjčku z FUB);
Poušť a Veselka: členové KFCM jsou připraveni posoudit i tyto nemo-
vitosti, považují však za vhodnější, provést práci v širším kontextu jako 
součást posouzení všech “ekonomických” nemovitostí ECM. K tomu je 
třeba aktualizovat seznam všech nemovitostí ECM, aby se mohly rozlišit 
nemovitosti bohoslužebné od nemovitostí investičních.

Cizí nemovitosti v ČR

g. Dům v Koperníkově ulici v Plzni, doporučený Davidem Abrahamem: 
po zprávě J. Procházky, který objekt osobně navštívil, KFCM nedoporuču-

•

a.

b.

c.
d.

e.

f.

•
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je dům kupovat, mj. i proto, že tento objekt je už dlouhou dobu v nabídce 
RK, a za danou cenu je zřejmě neprodejný.

h. Další odkazy Davida Abrahama na RK (multifunkční dům se školkou 
v okrese Praha – východ, hotel ve Špindlerově Mlýně) shledala KFCM   
jako nevhodné pro okamžité investování, protože návrhy byly nedostateč-
ně připravené ve formě podnikatelského záměru.

Cizí nemovitosti v zahraničí

Petr Procházka a Jan Procházka se za ECM zúčastnili 20. 1. 2015 prezenta-
ce firmy Rellox o možnostech investování do „rekreačních“ nemovitostí na 
krátkodobý pronájem v Rakousku. Na základě toho připravil Jan Procházka 
investiční záměr. Existuje možnost, že se dá dohromady více důvěryhodných 
investorů (mimo ECM), se kterými bychom na realizaci nákupu spolupraco-
vali s cílem snížení jak ceny za investici (kupní ceny), tak režijních nákladů 
při nákupu a nákladů spojených s administrováním tohoto typu nemovitos-
ti. KFCM vyjádřila souhlas s investičním záměrem a rozhodla se vyčkat na 
výsledky jednání o spolupráci s dalšími potenciálními investory, a na získání 
alespoň rámcových podmínek o konkrétních objektech, vhodných k inves-
tování, a teprve potom předložit tento námět k vyjádření Radě oblasti. První 
schůzka zástupců KFCM a šesti individuálních potenciálních investorů se 
uskutečnila 3. 3. 2015. Parametry vydefinované na setkání potenciálních 
investorů, byly předloženy Relloxu. Na základě těchto parametrů začal Rellox 
nabízet další konkrétní projekty, v některém případě vč. Návrhu Kupní a Pro-
vozních/Servisní smlouvy. KFCM proto hlasovala o tom, zda doporučují, aby 
ECM pokračovala v dalších jednáních. Jeden člen se zdržel hlasování, jeden 
byl proti, ostatních 5 bylo pro. Na základě toho předkládá KFCM Radě oblasti 
doporučení, aby vyjádřila seriózní zájem o účast ECM při dalším jednání 
o investici uvedeného typu.

4. Budoucí hospodaření sborů

V prosinci 2012 se uskutečnila schůzka sborových finančníků, ze které mj. 
vyplynulo, že žádný ze sborů není schopen fungovat/“přežít“ ve stávajícím 
režimu financování bez významné podpory státu (především ve smyslu 
financování duchovenských pracovníků). 

Ke druhému výročí této schůzky rozeslal bratr superintendent na návrh KFCM 
sborům dopis s žádostí o odpovědi na otázky:

•
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Došlo ve vašem sboru za uplynulé dva roky k posunu směrem k soběstač-
nosti v zajišťování zdrojů na budoucí provoz sboru? Využili jste některý 
z nápadů, shromážděných při brainstormingu před dvěma roky? Nebo jste 
přišli ještě na něco dalšího?

Co by vás motivovalo k většímu úsilí při hledání zdrojů na provoz vašeho 
sboru v době, kdy dojde ke snižování státních příspěvků?

Odpověď došla od čtyř sborů. Tři z nich popisují kroky k lepšímu hospodaření, 
a dva z těchto tří vyslovují naději, že budou schopny fungovat i v podmínkách 
postupného snižování státních příspěvků. Rád bych věřil tomu, že mlčení 
ostatních 12 sborů je vyjádřením toho, že jsou na budoucnost finančně dobře 
připraveny. 

V Praze, 20. 4. 2015
Jan Frolík, předseda KFCM

1.3  –  Zpráva - Fond údržby budov (dříve PUB)

FUB fungoval v roce 2014 v souladu se schválenými zásadami, které v roce 
2014 nedoznaly žádných změn. 

K 1. 1. 2014 bylo k dispozici 1 123 641,13 Kč. 
K 31. 12. 2014 bylo k dispozici 995 349,83 Kč.

Celkové pohyby:
nové vklady +296 000,00 Kč
výběry -108 991,86 Kč
nové půjčky -583 000,00 Kč
splátky +291 500,00 Kč
nárok na úroky +27 457,50 Kč
dlužné úroky -51 256,93 Kč

FUB má dostatek prostředků na další půjčky.
Podrobný přehled FUB za rok 2014 je přílohou této zprávy.

V Praze, 10. 4. 2015
Jan Frolík, administrátor FÚB

a.

b.
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Příloha - Fond údržby budov 2014
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1.4 – Zpráva - Misijní fond - Podpora místních projektů

Loňská sbírka o Letnicích na podporu misijních projektů vynesla 26.313,- Kč, 
které byly rozděleny žadatelům vybraných projektů následujícím způsobem:

Misijní romská skupina v České Lípě (Sbor Jablonné v Podještědí)

Náklady projektu 10.000,- Kč.
Požadovaná částka 9.000,- Kč byla cele uspokojena.

Nedělní shromáždění v Mimoni (Sbor Jablonné v Podještědí)

Náklady projektu 20.000,- Kč.
Požadovaná částka byla 15.000,- Kč. Žadateli bylo odesláno 7.790,- Kč.

Shromáždění na náměstí (Sbor Jablonné v Podještědí)

Náklady projektu 9.200,- Kč.
Požadovaná byla částka 8.000,- Kč. Žadateli bylo odesláno 3.462,- Kč.

Konference metodistické mládeže (Aliance metodistické mládeže)

Náklady projektu 58.200,- Kč.
Požadovaná byla částka 9.600,- Kč. Žadateli bylo odesláno 6.060,- Kč.

Také letos Správa PMP ECM opět iniciovala podávání konkrétních žádostí. 
Tentokrát bylo podáno celkem 10 žádostí s celkovým požadavkem 222.600,- 
Kč. Následný proces vyhodnocování a výběru konkrétních projektů, které 
získají podporu z výtěžku letniční sbírky, si proto nyní vyžádal doplnění již 
existujících kritérií pro výběr (evangelizační/misijní zaměření; smysluplná stra-
tegie v kontextu služby; finanční náročnost; finanční podíl žádajícího subjektu) 
ještě o další. Novým kritériem se stala i míra finanční soběstačnosti sboru 
či subjektu ECM, který žádá o podporu svého misijního projektu.

Všem předkladatelům projektů, které letos byly vybrány, přejeme štědrý 
výtěžek letniční sbírky, aby jejich žádosti mohly být, co nejvíce uspokojeny. 
Všem štědrým dárcům předem děkujeme.

Pavel Kuchynka
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1.5 – Zpráva misijní koordinátorky

V rámci projektu In Mission Together jsme do České oblasti ECM dostali 
v roce 2014 téměř 47000 dolarů, na návštěvu přijelo 19 týmů, z toho polovina 
z partnerského distriktu Johnson City, a pracovali u nás 4 dobrovolníci 
- jednotlivci. Do USA odjely pracovat dva týmy.

Seznam darů lze vyhledat na https://www.ddi.org/scripts/cgiip.exe/
WService=umcv2/giftsearch.r a zadat číslo projektu 00399a.

Na podzim 2014 jsem se zúčastnila v Tallinu školení misijních koordinátorů 
z evropských zemí. Úředníci z USA, kteří se zabývají prací dobrovolníků, oce-
ňují partnerské vztahy mezi sbory v Evropě a v USA a zdůrazňují, že partneři 
si prospívají vzájemně. 

Jana Křížová
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1.6.1 – Zpráva kanceláře Rady oblasti

Kancelář Rady oblasti i v roce 2014 pracovala intenzivně na všech úkolech 
před ní postavených.

Vedla a zpracovávala personální, účetní, finanční, platové agendy, připravovala 
dokumenty pro státní instituce a ministerstva, byla v kontaktu s biskupskou 
kanceláří, zprostředkovávala finanční pomoc sborům v rámci IMT, CXO, 
FMIE. Zajišťovala komunikaci se zahraničím včetně péče o návštěvy, zpraco-
vávala rozsáhlé účetnictví celé církve, vedla pokladnu (především příjmy 
a výdaje pro Správu budov). Dále připravovala podklady pro jednání a reago-
vala na podněty z Rady oblasti, stejně tak jako z Oblastní a Výroční konference 
a realizovala závěrečné protokoly. Také připravovala veškerá setkání kazatelů 
a zaměstnanců církve, podílela se na zpracování a rozesílání časopisu Slovo 
a život, prakticky, administrativně i účetně obstarávala ubytovací prostory 
v Ječné, ve Vršovicích, Poušť i Veselku a mnoho dalšího. 

 V roce 2014 také připadla na ECM jako na jednoho ze stálých pořadatelů 
každoroční ekumenické slavnosti „Modlitba za domov“  povinnost požádat  
Ministerstvo kultury o grant na pořádání této akce a zároveň zrealizovat celko-
vé  finanční vypořádání  s účastníky a vyúčtování grantu s ministerstvem 
a celkově vše účetně zpracovat.

Pravděpodobně jedinou velmi výraznou změnou v práci kanceláře bylo převe-
dení mzdového účetnictví od 1.1.2014 ke zpracovávání  externí účetní firmě. 
Přestože tím připadla část práce bývalé mzdové účetní také na kancelář, podaři-
lo se ušetřit  celkově víc jak polovinu ročních nákladů na zpracování mzdové 
agendy v podstatě bez potíží.

Kolektiv kanceláře se v současné době tedy skládá z těchto stálých zaměstnan-
ců: asistent superintendenta Martin Kukla, bilanční účetní Renata Bednářová, 
pokladník a recepční Luboš Kacafírek (částečný úvazek) a vedoucí kanceláře 
Renata Šimandlová.

Jako vždy měla kancelář i v minulém roce velmi mnoho úkolů, které zvládla 
dobře a tak s důvěrou hledíme i do tohoto roku a doufáme, že náš Pán nám 
bude nápomocen ve všem, co nás čeká.

Všem spolupracovníkům moc děkuji za jejich dobrou práci a konferenci přeji 
moudrost v rozhodování.
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Finanční zprávy o stavu hospodaření Rady oblasti, Správy budov i jednotlivých 
farností jsou jako obvykle zpracovány v tabulkách /viz následující příloha
1.6.2/, a to:

Hospodářské výsledky středisek RO a SB v roce 2014
Plnění repartic jednotlivých sborů v roce 2014
Přehled nákladů sborů 2014
Přehled výnosů sborů 2014
Aktiva sborů 2014
Pasiva sborů 2014
RO vyhlášené sbírky došlé na účty ústředí během roku 2014
Stav majetkového vyrovnání státu s ECM ke dni 20. 4. 2015
Rozvaha ECM k datu 31. 12. 2014

Renata Šimandlová

•
•
•
•
•
•
•
•
•
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1.6.2 – Kancelář Rady oblasti - finanční přehledy:

HOSPODáŘSKé VýSLEDKy StŘEDISEK RO A SB 
v ROce 2014
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PLNěNí REPARtIC jEDNOtLIVýCH SBORů 
v ROce 2014
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PŘEHLED NáKLADů 2014
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PŘEHLED VýNOSů 2014
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PŘEHLED AKtIV 2014
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PŘEHLED PASIV 2014
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VyHLášENé SBíRKy RO 2014

StAV MAjEtKOVéHO VyROVNáNí Státu 
s ecm Ke DnI 20. 4. 2015
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ROZVAHA ECM K DAtu 31. 12. 2014
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1.7 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference. Rád bych vás v této zprávě aspoň v krát-
kosti seznámil s většími stavebními akcemi loňského roku.

Ve Vršovicích jsme pokračovali ve výstavbě nové opěrné zdi. Tu nám nařídil 
opravit stavební odbor na základě posudku statika. Oprava si vyžádala téměř 
jeden milion korun. 

V Plzni v thámově ulici jsme dokončili a zkolaudovali dva nové byty půdní 
vestavbou. Již jsou pronajaty. Tato investice byla také z majetkového vyrovná-
ní.

Ve Středisku křesťanské pomoci jsme se podíleli na opravě obvodové zdi 
budovy Azylového domu, která byla v havarijním stavu. V domě je ubytováno 
přes padesát lidí. 

V rekreačně vzdělávacím středisku Poušť jsme u první chatičky vybudovali 
vlastní sociální zařízení. Návštěvníky Pouště to bylo vděčně přijato. Máme 
v plánu pokračovat a samostatné sociální zařízení dostavět ke každé chatičce.

na veselce jsme vyměnili koberce a vybudovali v přízemí WC a sprchu. Toto 
zařízení v přízemí chybělo. Také jsme provedli nátěry dveří a výmalbu míst-
ností. Veselka je hojně navštěvována, škoda, že převážně lidmi z jiných církví. 
Naši členové možnost rekreace v tomto nádherném místě příliš nevyužívají.

Podíleli jsme se na opravách bytů kazatelů a to v Sedlčanech a Horních Počer-
nicích.

V Litoměřicích sbor opravil z peněz EU další část fasády domu, správa budov 
se podílela ve výši spoluúčasti na získaném grantu.

Splatili jsme další jeden milion půjčky na opravu domu v Mikulově. Příští rok 
by měla být půjčka doplacena.

Podařilo se nám získat dva granty na opravu střech kostelů.

Jednak v třeboni, kde se opravila část střechy a to nad byty a malou modliteb-
nou, zůstává ještě potřeba opravy střechy nad velkým sálem.

Druhý grant se podařilo získat pro týn nad Vltavou. Tam se opravila střecha 
celá včetně žlabů, svodů a opravy atiky.

Opravovalo se i jinde, proto bych rád závěrem poděkoval všem, kteří se na 
opravách našich domů jakýmkoliv způsobem podíleli. Vážím si toho. 

Dovolím si zvlášť poděkovat bratřím Pavlovi Hradskému, Josefovi Červeňá-
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kovi a Zdeňkovi Brožovi za získání grantů a následně mimořádné nasazení při 
opravách střech v Třeboni, Týně nad Vltavou a fasády Litoměřicích. 

Děkuji za skvělou spolupráci i svým spolupracovníkům ve správě budov 
a v pražské kanceláři.

Jan Procházka

1.8 – Revizní zpráva za rok 2014

Předmětem revize byly:

Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
Hospodárnost a účelnost výdajů
Účetní závěrka: výkaz zisku a ztráty, rozvaha, příloha k účetní závěrce

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. Účetní 
záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, srozumi-
telně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně, to je patrné i z plnění rozpočtu, kdy výdaje 
v řadě položek nedosahují plánované úrovně. 

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno jako jejich čerpání, tzn., že tyto prostředky 
nejsou zahrnuty ve výnosech a nákladech.

Přímo na účet fondu byla v r.2014 zaúčtována i restituční náhrada Kč 
12 658 871,-.

Podle mého názoru doporučuju konferenci účetní závěrku za rok 2014 schvá-
lit, hospodářský výsledek roku 2014 přidělit do fondů podle návrhu předsedy 
Rady oblasti.  

Dne 21. 4. 2015, Ing. Hana Macková, auditorka, č. dekretu 1773

–
–
–
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2.1 – Zpráva Diakonie ECM

Koncem minulého roku Rada oblasti schválila nové stanovy Diakonie ECM. 
Zásadní myšlenky vznikaly na setkávání ředitelů středisek křesťanské pomoci. 
Za všechny podněty jim patří poděkování.

V roce 2014 jsme v rámci Podpory diakonických projektů ECM podpořili tři 
projekty – příspěvek na vytvoření bezpečného prostředí v MC Duha výši 
29 000 Kč, příspěvek na nákup základního vybavení pro Klubík Kubík ECM 
Jihlava ve výši 6 800 Kč a příspěvek na zřízení pastoračních poradců pro SKP
Jihlava (Azylový dům pro muže) a SKP Naděje pro život (Azylové ubytování 
Jihlava – matky a rodiny s dětmi) ve výši 30 000 Kč. Celkem se jednalo o část-
ku 65 800 Kč. Na straně příjmů jsme v roce 2014 získali od osmi pravidelných 
dárců 8 244 Kč a z celocírkevní Velikonoční sbírky 41 504 Kč.

Půjčkový fond na překlenutí momentální platební neschopnosti střediska v roce 
2014 nevyužila. 

V těchto dnech Komise pro sociální práci při Oblastní konferenci jmenuje 
Radu Diakonie ECM. V nejbližší době tento výkonný orgán čeká práce v těch-
to základních oblastech: 

rozhodnutí o výstupu přípravného týmu pro zřízení Domova se zvláštním 
provozem (pro alzheimeriky),

vytvoření organizačního řádu a vymezení kompetencí s Komisí pro sociál-
ní práci a Radou oblasti, 

vytvoření systému podpory jednotlivých středisek a diakonické práce ECM 
z výnosů, které získáme na základě Strategie ECM (2013–2030). Hovořit 
budeme také o konferenci o diakonické práci ECM a nové podobě setkává-
ní ředitelů středisek.

Veškeré pohyby financí jsou uvedeny výše (Podpora diakonických projektů 
ECM a Velikonoční sbírka). Úroky činily 71,72 Kč. Celkový hospodářský 
výsledek byl minus 20 054,28 Kč. Účetní ztráta vznikla rozdělením příjmů 
veřejné sbírky na podporu diakonických projektů, které nebyly vyčerpány 
v minulých letech. 

Dne 19. 4. 2015 zapsal Ctirad Hrubý

•

•

•
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2.2 – Výroční zpráva misijního střediska Brána za rok 2014

Hlavní činností Brány byl, tak jako v minulých letech, prodej křesťanské lite-
ratury.

V roce 2014 jsme, již jako každý rok, pořádali literární večery. V únoru to byl 
večer s poezií Martina Jansy, autorem knihy K ukamenování. V květnu jsme 
se zúčastnili projektu Noc kostelů, tématem bylo Znamení a zázraky v běžném 
životě. Tento večer připravil Ivan Vašín. Knihkupectví bylo otevřeno do 
23 hodin. V říjnu to byl Večer Hebrejské poezie s Josefem Blahou a Lenkou 
Klukovou. V listopadu večer autorského čtení poezie s názvem Všelijaké okol-
nosti, tento večer připravil Marek Šlechta spolu s pěti autory básní.

V roce 2014 se Brána zúčastnila prodeje křesťanské literatury na akcích: 
velikonoční prodej v ECM v Jihlavě, Křesťanská konference, Konference CB 
Přihořívá, Modlitba za domov, kurzy na Poušti, Konference mládeže ECM 
v Praze, prodej na akci My jsme tady doma – v SKP Horních Počernicích, 
prodej na akci Den pokání, vánoční prodej ve sborech ECM Jihlava, ECM 
Plzeň, ECM Třeboň, ČCE Libeň. Brána se zapojuje do akce Národní týden pro 
manželství.

Také v roce 2014 Brána finančně přispěla do Misijního fondu ECM. Pravidel-
ně každou středu se účastníme Modlitebních setkání s obědem v modlitebně 
ECM.

V tomto roce byl nainstalován kamerový systém v prodejně. Ztráta odcizeného 
zboží byla díky tomuto systému snížena.

V budoucnosti bychom se rádi věnovali pořádání literárních večerů, vánočních 
prodejů ve sborech, rádi bychom uskutečnili projekt prodeje křesťanských knih 
v blízké nemocnici, projekt Book Drive a vydávání křesťanských knih.

Děkuji za podporu Evangelické církvi metodistické, správní radě, sboru 
ve Strašnicích a našim rodinám. 

Zaměstnanci: Daniela Pajasová, Alice Jandovská
Pracovníci na DPP: Alžběta Opočenská a  Štěpán Hejzlar z Církve bratrské 
Dobrovolník: Ester Zelená z Církve bratrské
Zaměstnanec na mateřské dovolené: Anna Lauková
Správní rada: Karel Dřízal, Robert Box, Filip Gärtner
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V roce 2014 se podařilo snížit ztrátu z -39 tisíc Kč na -22 tisíc Kč.

Finanční zpráva (v tis.Kč):
Náklady 1524 Výnosy 1502
Spotřeba 152 Tržby 1453
Prodané zboží 895 Ostatní výnosy 49
Osobní náklady 389
Ostatní náklady 23
Služby 65
Výsledek hospodaření -22

Daniela Pajasová, dne 21. 4. 2015

2.3 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

V průběhu loňské Výroční konference byla M. Mrázkem a P. Vaďurou prezen-
tována dobrá zkušenost s misií v Tachově. Komise vnímá, že podobné pre-
zentace misijní práce poskytují zástupcům našich sborů potřebné povzbuzení 
a nabízejí novou inspiraci. Komise přišla následně s návrhem, aby M.Mrázek 
mohl sdílet svou zkušenost s budováním misijního sboru v rámci některé 
kazatelské schůze (zdroje inspirace, klíčové přenositelné myšlenky a hodnoty, 
překonaná úskalí, rozhodující vlivy, aj.). Kolegium by mohlo Milanovi klást 
doplňující dotazy. Domníváme se, že tento záměr je hodný realizace.

Komise prostřednictvím Správy podpory misijních projektů (PMP ECM) opět 
iniciovala podávání žádostí, provedla následný výběr projektů pro podporu 
a předložila základní informace pro sbírku o Letnicích. Více informací o usku-
tečněné loňské podpoře najdete v samostatné zprávě „Správa PMP ECM v ČR 
2014“. V rámci loňské Výroční konference byla prezentována činnost Správy 
PMP ECM. Komise letos po uskutečnění sbírky o Letnicích zvažuje uveřejně-
ní přehledu všech misijních a evangelizačních projektů, aby byla poskytnuta 
možnost individuálním dárcům následně podpořit i ty projekty, které nebudou 
zahrnuty mezi projekty podpořené z výtěžku sbírky o Letnicích.

Komise zformulovala několik otázek, které by měly pomoci při reflektování 
silných stránek sborů, jejich zázemí a potřeb lidí, kterým jsme povoláni sloužit 
a mohly tak přispět k celkově lepšímu strategickému plánování evangelizace 
a misie našich sborů. Otázky by se mohly stát součástí dotazníku, který by 
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sbory mohly použít např. při sborové schůzi, při vedení rozhovoru o své evan-
gelizační a misijní službě. Podle potřeby by bylo možné k takovému rozhovoru 
pozvat někoho z komise nebo zástupce z jiného sboru s dobrou misijní zkuše-
ností.

V loňském roce nebyl na sborech realizován žádný motivační seminář týka-
jící se evangelizace a rozvoje sboru, o jehož vedení by byl požádán zástupce 
komise. Komise i nadále nabízí moderování rozhovoru ve sboru na následující 
témata: „Jak vytvořit ve sboru takové prostředí, kam bych rád pozval své přá-
tele?“; „Jak přivádět druhé ke Kristu?“. Dalšími zvažovanými tématy možných 
seminářů byly:

Jak přizpůsobit bohoslužby, aby byly zajímavé pro nevěřící? (Co by měly 
splňovat bohoslužby, aby byly zajímavé i pro nevěřící?)

Jak zapojit nově příchozí do sboru - do procesu učednictví (výchova 
k učednictví)?

Jak by měla vypadat (co by měla splňovat) akce, na kterou lidé budou chtít 
pozvat své přátele?

Jak navazovat vztah s lidmi mimo církev?

V komisi byla také diskutována otázka možností revitalizace a rozvoje malých 
sborů. Hledali jsme zdroje zkušeností a vhodné programy. Vnímáme však, 
že tato záležitost je plně v kompetenci superintendenta (kabinetu biskupa).

V případě zájmu je komise ochotna připravit našim sborům jakousi kuchař-
ku „Jak připravit veřejné čtení Bible?“ Zvažovaná kuchařka by obsahovala 
klíčové hodnoty, důležité kroky a osvědčené postupy. V této chvíli odkazujeme 
případné zájemce o veřejné čtení na archiv občasníku „O kus dál“ - na vydání 
věnovaná veřejnému čtení bible, popřípadě na podobné informace dostupné na 
webu (http://ctenibible.cz/media).

Stejně tak je komise ochotna, v případě zájmu našich sborů o zapojení do 
„Noci kostelů“, vytvořit jakýsi inspiromat na základě zkušeností sdílených 
v „O kus dál“, doplněný o zkušenosti z jiných církví. Aktuální zájemce o zapo-
jení do této akce odkazujeme na archiv „O kus dál“ - na vydání věnovaná Noci 
kostelů, popřípadě na podobné informace dostupné na webu (www.nockostelu.
cz).

Další obecně známé a využívané evangelizační a misijní projekty „Kurz Alfa“ 

•

•

•

•
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a „Fusion“ pořádají své vlastní konference pro zájemce.

Komise zároveň dává na vědomí, že od loňského roku existují webové stránky 
www.evangelizuj.cz, kde zájemci mohou získat informace o sdílených evange-
lizačních akcích v rámci ČR napříč různými denominacemi. Samozřejmě je to 
prostor, kde lze informovat ostatní o akcích, které pořádají naše sbory.

Na návrh předsedy se komise chce seznámit s knihou „Efektivní a citlivá evan-
gelizace“. Kniha nabízí porozumění procesu evangelizace, včetně mnohých 
praktických doporučení. Autor: Laurence Singelhurst, SAMUEL 2005, ISBN 
80-86849-10-4. V úvaze je následná možnost vytvoření semináře o strategické 
evangelizaci a misii v duchu této knihy, který by mohl být pozváním našich 
sborů k rozhovoru a hledání.

Komise doporučila kazatelům ECM účast na Evangelikálním fóru - společ-
ně na cestě (12.-13.11.2014 v Praze). Byla to další příležitost ke společnému 
rozhovoru, sdílení zdrojů a hledání odpovědí na duchovní a společenské výzvy, 
které před námi stojí. Fórum opět nabídlo inspiraci ke službě a k nalézání cesty 
k lepší komunikaci evangelia v české společnosti.

Závěrem připojuji také výzvu komise směrem k dalším možným zájemcům 
z řad duchovních i laiků. Pokud někdo chce nabídnout prostřednictvím komise 
své zkušenosti, přinášet nové podněty, tipy a čerstvé pohledy na oblast evan-
gelizace a misie celému společenství ECM, ať kontaktuje předsedu. Může jít 
jen o jednorázovou účast na jednání komise, popřípadě sdílení prostřednictvím 
elektronické pošty.

Pavel Kuchynka

 2.4 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Komise byla ustavena na čtyři roky na Oblastní konferenci 2012 spojením 
dvou komisí - pro děti a pro dorost. Členů komise je 9 osob: duchovenští 
- Pavel Hradský, Filip Jandovský, Ivana Procházková, a laici - Jitka Buchtová, 
Michaela Červeňáková, Andrea Kytková, Jiří Šimek, Martin Švehla a Pavel 
Wittner, jako předseda. 

Činnost Komise v uplynulém období by se dala rozdělit do několika oblastí:
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Práce na malém sešitku „Stopař na cestě s Pánem Ježíšem Kristem a ve 
společenství Jeho lidu“ – pomůcce o duchovním růstu pro děti, které se 
staly křesťany. Obrázky pro tuto pomůcku byly dodány od dětí dokonce 
z pěti (!) našich farností. 

Přípravné práce na „besídkových perikopách“ - tříletém celku základních 
biblických textů, které budou zpracované ve formě výčtu témat (nikoli 
obsahově) a budou k dispozici pracovníkům na sborech pro možné použití 
(nikoli povinné) – byly zjišťovány zdroje pro výuku v nedělních besíd-
kách, které pracovníci na sborech používají 

Dvouletý kurz pro pracovníky „S dětmi na cestě víry“ – byl dokončen 
první kurz (2013-2014) a zahájeny práce na otevření dalšího v září 2015 
(presentace, přihlašování…)

Čas od času rozeslání informačního mailu vedoucím práce s dětmi na sbo-
rech – např. s nabídkou nápadů na vánoční bohoslužby

Udržování webu www.umc.cz/deti a vyvěšování aktuálních informací 
(např. o kurzu S dětmi na cestě, aktuální vyhláška k táborům).

Modlitební podpora – komise zůstává věrná předsevzetí z června 2012 
– každý 9. den v měsíci se modlit za práci s dětmi a dorostem.

Individuálně se členové Komise podílí na práci s dětmi a dorostem 
- v oblasti táborů, v oblasti vzdělávání (např. dvouletý kurz pro pracovníky 
s dětmi), ve svých pracovních náplních.

Vážíme si práce, která na sborech s dětmi a dorostem probíhá, a povzbuzujeme 
duchovní i delegáty, aby pečovali o sborové pracovníky, kteří se věnují dětem 
- zájmem, modlitbou, účastí, pomocí s naplňováním potřeb.

Pavel Wittner

2.5 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Komise ve složení Richard Novák, Zdeněk Neužil, Martin Švehla, Milan 
Mrázek přes rok většinou komunikovala přes elektronickou poštu a věnovala 
se především zadání Oblastní konference - úpravou stanov AMM do konečné 
podoby, kterou předkládá Oblastní konferenci ke schválení. 

1.

2.

�.

4.

5.

�.

�.
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Návrh nového znění stanov AMM, článek VII. - Závěrečná ustanovení:

/Pozn. - aktualizované části jsou znázorněné kurzívou/

Změny stanov navrhuje AMM ČO případně Oblastní konference ECM ČR.
Stanovy schvaluje Oblastní konference ECM ČR.
Tyto Stanovy nabyly platnost schválením Oblastní konferencí ECM v ČR
roku 2007, dodatek schválila Oblastní konference ECM ČR 2015 a nahra-
zují stanovy Aliance metodistické mládeže z roku 1993.

Předseda Komise Richard Novák se zúčastnil mládežnického kurzu na Poušti 
a velmi kladně zhodnotil jeho průběh. Také konferenci mládeže, kterou pořá-
dala AMM v Praze v Ječné ul., hodnotí naše komise velmi dobře. Pro příští 
konference je třeba vylepšit a sladit komunikaci předsedy AMM, Komise pro 
práci s mládeží  a bratrem superintendentem. Na setkání ve Vranově komise 
zhodnotila dosavadní práci a prodiskutovala současnou situaci a zvážila podně-
ty ze strany AMM.

Komise se seznámila s počtem mládežníků v jednotlivých sborech ECM.  

Jsme vděčni za jakoukoli podporu mládeže v našich sborech, za kazatele 
a faráře, vedoucí i laiky, kteří se mladým lidem ve sborech věnují. Je to investi-
ce, která se církvi bohatě vrátí a všem, kteří věnují službě mládeži svůj čas 
a energii, mnohdy na úkor svých rodin komise děkuje.

Richard Novák navrhl doplnit komisi o Tomáše Witisku, kterému končí člen-
ství v radě AMM a komise by mohla využít jeho zkušenosti. Předseda komise 
by rád navštívil postupně sbory a vedl rozhovory s pracovníky a vedoucími 
jednotlivých sborů, případně i faráři o jejich zkušenostech v oblasti služby 
mladým lidem a kde se práce nedaří tam společně hledat řešení.

Richard Novák

2.6 – Zpráva Komise pro liturgii

1. Ekumenická rada církví požádala ECM o přípravu Liturgie bohoslužby slova
k ekumenické neděli 28. 9. 2014. Děkuji všem členům komise za spolupráci při 
tomto nelehkém úkolu.

1.
2.
3.
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2. Komise upravila a adaptovala liturgii ekumenické bohoslužby (připravila 
Národní rada křesťanských církví v Brazílii.), která se konala ve sboru Praha 2 
v rámci Týdne modliteb na jednotu křesťanů. 

3. Komise pokračovala v práci na překladech liturgických textů ECM. 
Podkladem byla i nadále The United Methodist Book of Worship, vydání 2007. 
Liturgické texty procházejí jazykovou a liturgickou revizí. V úvahu je brána 
i německá verze, která je schválena Centrální konferencí.  

Petr Procházka

2.7 – Zpráva Komise pro církev a společnost

Jako předsedkyně komise jsem se účastnila Social Principles Consultation IV
pořádané ve dnech 14.-15. prosince v Praze General Board of Church and Soci-
ety. Za naši oblast se účastnila také Jana Křížová. Výsledky této konzultace 
jsou určeny pro Generální konferenci a případné změny se objeví až v příštím 
období.

Překlad další části dosavadní aktualizace Sociálních zásad máte k dispozici 
v příloze, jedná se o část 3 a 4.

Jana Daněčková

Příloha - Aktualizované Sociální zásady:
/Pozn. - aktualizované části jsou znázorněné kurzívou/

Část 3 - Sociální společenství
Práva a privilegia, která společnost svým lidem poskytuje nebo které jim upírá, 
ukazují, jakou úctu v ní požívají určité osoby nebo skupiny osob. Zdůrazňuje-
me, že před Bohem mají všichni lidé stejnou cenu. Proto usilujeme o takovou 
společnost, v níž je cena každého člověka uznávána, zajištěna a posilována. 
Podporujeme základní právo každého člověka na přiměřené bydlení, vzdělá-
ní, komunikaci, práci, zdravotní péči, právní ochranu a fyzickou bezpečnost. 
Odsuzujeme projevy nenávisti nebo násilí proti skupinám nebo jednotlivcům 
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kvůli rase, barvě pleti, národnosti, etnické příslušnosti, věku, pohlaví, postižení,
postavení ve společnosti, ekonomickému postavení, sexuální orientaci, gende-
rové identitě nebo náboženské příslušnosti. Naše úcta k přirozené důstojnosti
všech lidí nás vede k tomu, abychom volali po uznání, obraně a uskutečňování
principů Všeobecné deklarace lidských práv tak, že společnosti a jednotlivci se
mohou dovolat a užívat svých všeobecných, nedělitelných a nezcizitelných práv.

a) Práva ras a etnických skupin

Rasismus je kombinací nadvlády jedné rasy nad druhou a hodnotového sys-
tému, který vychází z předpokladu přirozené nadřazenosti dominující rasy. 
Rasismus se může vyskytovat na osobní a na instituční rovině. Osobní rasismus 
se projevuje v individuálních postojích a/nebo ve způsobech chování, které 
akceptují rasistický hodnotový systém a prosazují jeho předsudky. Instituční 
rasismus je typem společnosti, která mlčky nebo výslovně podporuje rasistický 
hodnotový systém. Rasismus kazí a blokuje náš růst v Kristu, protože je v pří-
mém rozporu s evangeliem. Naneštěstí, dějinně podmíněný a instituční rasis-
mus podporuje privilegované postavení bílé rasy. Lidem s bílou barvou pleti 
jsou nespravedlivě přisuzována privilegia a výhody, které jsou upírány lidem 
s barevnou pletí. Rasovou diskriminaci definujeme jako nerovné zacházení 
a bránění v přístupu k prostředkům a možnostem v církvi a ve společnosti na 
základě rasy nebo národnosti. Proto pokládáme rasismus za hřích a zdůrazňuje-
me věčnou a časnou hodnotu všech lidí. Radujeme se z bohatství, které etnické 
skupiny vnášejí svou minulostí a svou kulturou do našeho života. Povzbuzuje-
me všechny rasové a etnické menšiny a utlačované lidi, aby měli větší sebe-
vědomí a aby se jako členové společnosti domáhali spravedlivých a rovných 
práv. Pokládáme za povinnost společnosti a jednotlivých skupin ve společnosti, 
aby zavedly kompenzační programy, které pomohou překonat vžité systematic-
ké sociální znevýhodňování rasových a etnických menšin. Dále podporujeme 
právo příslušníků historicky znevýhodňovaných rasových a etnických menšin
na stejné možnosti v zaměstnání a postupu v zaměstnání, na vzdělání a školení 
nejvyšší kvality, na stejná práva při volbách, na přístup do veřejných zařízení 
a při koupi nebo najímání bytových prostor, na úvěry, finanční půjčky, startovní 
kapitál při podnikání a pojistky, a na přístup k vedoucím a mocenským pozicím 
ve všech oblastech naší společnosti. Podporujeme pozitivní jednání jako meto-
du k řešení nerovností a diskriminačních praktik v církvi a ve společnosti.
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b) Práva náboženských menšin

V průběhu dějin civilizace často docházelo k pronásledování z náboženských 
důvodů. Žádáme taková opatření a pravidla, která by všem náboženským sku-
pinám zajistila právo praktikovat svou víru bez zákonného, politického nebo 
hospodářského omezování. Odsuzujeme všechny otevřené a skryté formy ná-
boženské netolerance, především jejich šíření prostřednictvím médií. Všechna 
náboženství a jejich stoupenci mají právo na ochranu před právní, ekonomic-
kou a sociální diskriminací.

c) Práva dětí

Děti byly kdysi pokládány za vlastnictví svých rodičů. Dnes se na ně hledíjako 
na svébytné bytosti s vlastními právy, za které však nesou dospělí a celá spo-
lečnost zvláštní odpovědnost. Proto podporujeme rozvoj školních systémů 
a nových metod výchovy, které by vedly děti k plnému rozvoji jejich osobnosti. 
Všechny děti mají právo na dobrou výchovu podle nejlepších pedagogických 
metod a poznatků, včetně sexuální výchovy, přiměřené jejich věku. Křesťanští 
rodiče, vychovatelé a církev jsou odpovědni za to, že se dětem dostane takové 
sexuální výchovy, která odpovídá křesťanské etice a která např. zdůrazní věr-
nost v manželství a zdrženlivost neženatých a nevdaných lidí. Navíc mají děti, 
stejně jako dospělí, právo na výživu, přístřeší, ošacení, zdravotní péči a duševní 
pohodu. Toto právo jim náleží bez ohledu na to, co dělají nebo nedělají jejich 
rodiče či poručníci. Děti je třeba chránit zejména před ekonomickým, fyzickým 
citovým a sexuálním vykořisťováním a zneužíváním.

d) Práva mladistvých

Naše společnost je poznamenána velkým počtem mladých lidí, pro které je 
často těžké najít své místo ve společnosti. Proto zdůrazňujeme přijetí takových 
opatření, která by podporovala zařazení mladých lidí do procesů rozhodování 
a odstraňovala jejich diskriminaci a vykořisťování. Mladí lidé mají mít zákon-
né a sociálně dostupné možnosti tvůrčího a přiměřeného zaměstnání.

e) Práva starších lidí

Ve společnosti, v níž se vysoce cení mládí, jsou starší lidé často vylučováni 
z hlavních proudů společenského života. Podporujeme taková sociální opatře-
ní, která integrují starší lidi do života celé společnosti. Patří k nim dostatečný 
příjem, lepší a nediskriminující možnosti v zaměstnání, přístup k vzdělávání 
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a službám, přiměřené zdravotní zaopatření a možnost bydlení ve stávajících 
komunitách. Žádáme taková sociální opatření a takové programy, které by 
zajišťovaly starším lidem, zejména ženám a příslušníkům etnických skupin, 
úctu a důstojnost, jež jim jako stárnoucím členům lidského společenství náleže-
jí. Dále žádáme, aby zaměstnavatelé věnovali větší pozornost přiměřeným 
penzijním systémům, včetně zajištění vdov a vdovců.

f) Práva žen

Zdůrazňujeme rovnost žen a mužů ve všech oblastech života. Proto je třeba 
podniknout všechno, aby v práci, v rodině a ve všech oblastech dobrovolné 
a placené spolupráce v církvi i společnosti bylo odstraněno stereotypní rozdě-
lování rolí podle pohlaví. Zastáváme právo žen na rovnoprávnost v zaměstnání, 
při přebírání odpovědnosti, postupu a odměňování. Podtrhujeme význam žen 
ve vedoucích pozicích na všech úrovních církevního života a společnosti 
a naléháme na příslušná grémia, aby jim patřičnými nařízeními o zaměstnání 
a náboru zajistila spoluúčast. Podporujeme akce proti diskriminaci menšin 
jako jednu z metod, jak poukazovat na nerovnosti a diskriminační praktiky 
v naší církvi a ve společnosti. Jsou-li oba manželé zaměstnáni v církvi nebo 
ve společnosti, žádáme zaměstnavatele, aby při případném přeložení hledali 
takové řešení, které by bylo přijatelné pro obě strany. Zdůrazňujeme, že ženy 
mají právo na ochranu před násilím a zneužíváním a vybízíme vlády, aby při-
jaly zákony, které by chránily ženy ve všech oblastech společnosti před všemi 
formami násilí a diskriminace.

g) Práva mužů

Protože zdůrazňujeme rovnost mužů a žen ve všech oblastech života, zdůrazňu-
jeme také práva mužů. Zastáváme rovnoprávnost v zaměstnání, při přebírání
odpovědnosti a postupu. Muži nemají být přehlíženi nebo ztrácet příležitosti,
protože jsou muži. Uznáváme, že muži se také stávají oběťmi domácího násilí
a zneužívání. Vybízíme společnost, aby přijala opatření na ochranu mužů před
všemi formami násilí a diskriminace ve všech oblastech společnosti. Uznáváme
roli mužů při výchově dětí jako rovnocennou roli žen a voláme po rovnopráv-
ných příležitostech k rodičovské dovolené. Když se rodiče rozvádějí, muži mají
často menší možnost kontaktu se svými dětmi. Voláme po rovnoprávnosti
v přístupu ke svěření dítěte do péče, ale zdůrazňujeme, že nejdůležitější je vždy
zájem dítěte.
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h) Práva přistěhovalců

Uznáváme, vítáme a potvrzujeme všechny lidi bez ohledu na zemi, z které
pocházejí, jako členy Boží rodiny. Potvrzujeme právo všech lidí na rovnocenné
příležitosti v zaměstnání, přístupu k bydlení, lékařské péči, vzdělání a svobodě
od sociální diskriminace. Vybízíme církev a společnost, aby rozpoznávala dary,
užitečnost a zápasy těch, kdo se přistěhovali, a obhajovala spravedlnost pro
všechny.

i) Práva postižených lidí

Uznáváme a zdůrazňujeme lidskou hodnotu a osobitost každého člověka 
s duševním, tělesným, vývojovým, nervovým a psychickým postižením jako 
plnohodnotné členy Boží rodiny. Mají mít právoplatné místo v církvi a ve 
společnosti. Zdůrazňujeme odpovědnost církve a společnosti sloužit dětem, 
mladistvým a dospělým s duševním, tělesným, vývojovým a/nebo psychickým 
a nervovým postižením, kteří mají zvláštní potřeby v oblasti mobility, komuni-
kace, intelektuálního chápání nebo osobních vztahů. Tyto potřeby komplikují 
jejich účast nebo účast jejich rodin na životě církve a společnosti. Vybízíme 
církev a společnost, aby rozpoznávaly a využívaly schopnosti postižených lidí 
tak, aby se mohli plně zapojit do společenství víry. Vybízíme církev a společ-
nost, aby byly vnímavější a podporovaly rehabilitační programy, péči, zaměst-
návání, vzdělávání, přiměřené bydlení a mobilitu postižených. Vybízíme církev 
a společnost, aby chránily občanská práva lidí s různým postižením.

j) Stejná práva bez ohledu na sexuální orientaci

Všem lidem náleží určitá základní lidská práva a občanské svobody. Jsme 
povinni prosazovat tato práva a tyto svobody i pro lidi s homosexuální orien-
tací. Pokládáme za otázku spravedlnosti chránit jejich oprávněné nároky tam, 
kde mají společné hmotné příjmy, penze, poručnické vztahy, vzájemné plné 
moci a jiné právní nároky, příznačné pro smluvní vztahy, jež se týkají společ-
ných příspěvků, odpovědnosti, závazků a rovnosti před zákonem. Navíc podpo-
rujeme snahy, které zamezují násilí a jiné formy nátlaku proti homosexuálům 
a lesbičkám. Chceme také vystupovat proti diskriminaci bývalých homosexuá-
lů.
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k) Nárůst světové populace

Protože rostoucí světová populace stále více spotřebovává světové zásoby 
potravin, přírodních zdrojů a vody, a tak zostřuje mezinárodní napětí, je naléha-
vě zapotřebí, aby bohatí snížili spotřebovávání zdrojů a aby se zbrzdil součas-
ný nárůst světové populace. Lidé musí zvážit, jaký vliv má jejich rozhodnutí 
ohledně počtu dětí na světovou populaci a měli by mít přístup k informacím 
a vhodným prostředkům, včetně dobrovolné sterilizace, které by omezily jejich 
plodnost. Zdůrazňujeme, že by programy, stabilizující počet obyvatelstva, měly 
být dány do souvislosti s celkovým hospodářským a sociálním rozvojem, včet-
ně spravedlivé spotřeby a kontroly zdrojů, zlepšeného postavení žen ve všech 
kulturách, určité míry hospodářského bezpečí, zdravotní péče a vzdělání pro 
všechny. Odmítáme všechny snahy směřující k vynucenému přerušení těhoten-
ství nebo k nucené sterilizaci.

l) Alkohol a jiné drogy

Zdůrazňujeme svou dlouholetou podporu abstinence od alkoholu jako věro-
hodné svědectví o Boží osvobozující a vykupující lásce k lidem. Podporujeme 
abstinenci od používání všech ilegálních drog. Konzumace ilegálních drog 
a ilegální a problematický konzum alkoholu je jednou z hlavních příčin krimi-
nality, nemocí, smrti a rozpadu rodin. Proto podporujeme výchovná opatření 
a jiné preventivní programy, které povzbuzují k abstinenci od užívání ilegál-
ních drog. Lidé, kteří konzumují alkoholické nápoje, nechť tak činí s rozvahou 
a s uváženou a vědomou zdrženlivostí, a dají se vést Písmem svatým. Miliony 
žijících lidí jsou svědky blahodárných následků terapeutického používání drog 
(americké slovo drogs označuje drogy i léky) a miliony jiných jsou svědky 
zhoubných následků zneužívání drog. Povzbuzujeme k moudrým opatřením 
týkajícím se získávání potenciálně pro zdraví blahodárných nebo potenciálně 
škodlivých drog na předpis a ve volném prodeji. Žádáme, aby lékaři i pacienti 
měli k dispozici úplné informace o jejich používání a zneužívání. Podporujeme 
přísnou aplikaci zákonů regulujících prodej a distribuci alkoholu a kontrolo-
vaných látek. Podporujeme opatření, která chrání společnost před konzumenty 
drog jakéhokoli druhu, včetně alkoholu, a která ukazují, že zde existuje jasné 
a aktuální nebezpečí pro společnost. Lidé závislí na drogách a jejich rodin-
ní příslušníci, včetně těch, kteří jsou pokládáni nebo diagnostikováni jako 
závislí na alkoholu, mají jako lidské bytosti nesmírnou cenu a potřebují léčení, 
rehabilitaci a obnovu života. Špatné užití nebo zneužití mohou také vyžadovat 
zákroky, aby se zabránilo sklouznutído závislosti. Kvůli častým souvislostem 
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mezi zneužíváním alkoholu a duševními chorobami žádáme zákonodárce 
a poskytovatele lékařské péče, aby umožnili vhodnou léčbu duševně chorých 
lidí a lidí závislých na alkoholu. Zavazujeme se, že pomůžeme těm, kdo trpí 
zneužíváním nebo závislostí, a jejich rodinám,aby nalezli vysvobození v Ježíši 
Kristu a dobré možnosti léčby, doprovodné péče a opětného začlenění do spo-
lečnosti.

m) tabák

Připomínáme svou dávnou tradici vysokých nároků na osobní kázeň a sociální 
odpovědnost. Vzhledem k jednoznačným důkazům o zhoubných následcích 
kouření a šňupání tabáku pro zdraví lidí všech věkových skupin doporučujeme 
úplnou zdrženlivost od používání tabáku. Usilujeme o to, aby naše výchovné 
a komunikační možnosti byly využity k podpoře této zdrženlivosti. Kromě toho 
uznáváme, že pasivní kouření má škodlivý vliv a přimlouváme se za zákaz 
kouření ve veřejných prostorách a na pracovištích.

n) Lékařské pokusy

Na základě objevů lékařské vědy se podstatně zlepšilo tělesné a duševní zdraví 
lidí. Je však naléhavě třeba, aby vlády a lékaři stanovili jasné normy pro lékař-
ské výzkumy a aby byla stanovena přísná kritéria pro zkoušky nových léčeb-
ných metod a léků na lidech. Zásadně platí, že pracovníci ve výzkumu mohou 
používat lidi k testování pouze tehdy, když od nich dostanou jednoznačný, 
vědomý a nevynucený souhlas.

o) Genová technologie

Odpovědnost lidstva za Boží stvoření od nás vyžaduje, abychom s možnostmi 
a technologií genového bádání zacházeli pečlivě. Vítáme použití takové genové 
technologie, která odpovídá základním potřebám zdraví, ochrany životního 
prostředí a přiměřeného zajišťování potravy. Jsme proti klonování lidí a genové 
manipulaci s pohlavím nenarozeného dítěte. Vzhledem k vlivům genové tech-
nologie na všechen život požadujeme zavedení účinných kritérií a veřejných 
kontrol jako ochranu před jakoukoli možností zneužívání těchto technologií, 
včetně politického a vojenského zneužití. Víme, že i opatrné použití genových 
technologií s dobrým úmyslem může mít někdy nečekané škodlivé následky. 
Risk spojený s využíváním genetické technologie při chovu zvířat a pěstování
rostlin se dá těžko odhadnout, stejně jako negativní ekologické a společenské
dopady na zemědělství, a tudíž je její využití pochybné. Souhlasíme s moderní-
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mi metodami chovu a pěstování, které respektují hranice biologického druhu.
Genová terapie, která způsobuje u lidí nepřenosné změny (somatická terapie), 
by se měla omezit na zmírňování bolestí při nemoci. Odmítáme eugenické 
genové terapie a postupy, které vedou k produkci embryí jako „odpadu“. Gene-
tická data osob a jejich rodin mají být utajována jako přísně důvěrná, leč by se 
dotyčná osoba a její rodina výslovně a dobrovolně zřekly zachovávání mlčen-
livosti nebo příslušný soud nařídil shromažďování a vyhodnocení genetických 
identifikačních údajů. Protože jsou dlouhodobé účinky nejisté, odmítáme gene-
tické terapie, které mohou vyvolávat dědičné změny (terapie zárodku). Všechny
genetické procedury musí být doprovázeny nezávislými, eticky zaměřenými
opatřeními testování, povolení a kontroly.

p) Život na venkově

Zdůrazňujeme právo osob a rodin prospěšně žít jako zemědělci, zemědělští 
dělníci, obchodníci, zaměstnanci atd. mimo města a obytná centra. Máme za 
to, že naše kultura je ochuzována a lidé jsou olupováni o smysluplný způsob 
života, když se život v malých městech a na venkově stává obtížným nebo 
nemožným. Uznáváme, že zlepšení tohoto způsobu života někdy vyžaduje, 
aby byla uvolněna půda pro nezemědělské účely. Odmítáme však neuváženou 
přeměnu zemědělské půdy na půdu pro nezemědělské účely, pokud je k dispo-
zici nezemědělská půda. Dále podporujeme snahy zachovat prostřednictvím 
promyšlených plánů vhodnou půdu pro zemědělství a parky. Podporujeme 
státní a soukromé snahy o upřednostnění místních zemědělců před zeměděl-
skou velkovýrobou a snahy o podporu výstavby průmyslu v mimoměstských 
oblastech. Nárůst mobility a techniky přinesl venkovským komunitám, které 
měly předtím homogenní obyvatelstvo, směsici lidí různých náboženství 
a myšlenkových proudů. I když to je často vnímáno jako ohrožení nebo jako 
ztráta společenského života, vidíme v tom možnost pozvat všechny lidi ke 
společenství, jak to zdůrazňuje Bible. Proto povzbuzujeme venkovské komu-
nity a jejich obyvatele, aby si uchovali svůj vztah k půdě a snažili se budovat 
vztah sounáležitosti, péče, smíření a vzájemné pomoci. Měli by se podílet na 
společném vedení a využívat různá obdarování, podporovat vzájemnou důvěru, 
přijímat jednotlivce jako jedinečné bytosti a tak praktikovat Boží šalom.

q) Intenzivní zemědělství

Předpokladem pro zajištění potřebné výživy pro světovou populaci je takové 
zemědělství, které uplatňuje intenzivní metody, respektuje ekosystémy 
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a poskytuje existenční základnu lidem, kteří půdu obdělávají. Podporuje-
me takové intenzivní zemědělství, které zachovává a podporuje přirozenou 
úrodnost zemědělské půdy, uchovává různorodost flóry a fauny a přizpůsobuje 
se regionálním podmínkám a strukturám  systém, kde se zachází se zeměděl-
skými zvířaty humánně a kde se jejich životní podmínky co nejvíce přibližují 
přirozenému prostředí. Usilujeme o efektivní zemědělský systém, v němž 
produkce rostlin, zvířectva a drůbeže zachovává přirozené ekologické cykly, 
v němž se šetří energií a který omezuje chemické látky na minimum. Inten-
zivní zemědělství vyžaduje celosvětové vyhodnocení vlivů zemědělství na 
produkci potravin a surovin, na zachování živočišných a rostlinných druhů a na 
zachování a rozvoj obdělávané krajiny. Světový trh se zemědělskými produkty 
musí být založen na poctivém obchodě a na poctivých cenách, vycházejících 
z nákladů na intenzivní zemědělské metody, a musí zohlednit skutečné výdaje 
na ekologické škody. Je zapotřebí takový technický a biologický vývoj, který 
podpoří intenzívnost a vezme v úvahu ekologický dopad.

r) Život ve městech a na předměstích

Život ve městech a na předměstích se stále více stává převládajícím životním 
stylem lidí. Mnohým lidem poskytuje ekonomické, vzdělávací, společenské 
a kulturní možnosti. Jiným přináší odcizení, chudobu a odosobnění. Jako 
církev máme příležitost a odpovědnost spoluutvářet budoucí podobu života ve 
městech a na předměstích. Je třeba vytvořit rozsáhlé programy obnovy a sociál-
ního plánování, které by do životního stylu ve městech a na předměstích vnesly 
větší míru lidskosti. Křesťané musí posuzovat všechna opatření včetně těch, 
která se týkají hospodářského a komunálního rozvoje, plánování nových sídlišť 
a obnovy měst podle toho, do jaké míry chrání a podporují lidské hodnoty, 
umožňují občanům osobní a politickou spoluúčast a umožňují soužití lidí všech 
ras, věkových skupin a příjmů. Vítáme snahy všech urbanistů, kteří staví tato 
hlediska do popředí svého plánování. Musíme pomoci utvářet rozvoj měst 
a předměstí tak, aby to odpovídalo lidské potřebě ztotožnit se s menšími sociál-
ními komunitami a najít v nich smysluplný život. Současně je třeba povzbuzo-
vat tyto menší komunity, aby přebíraly odpovědnost za celou městskou 
a předměstskou obec, místo aby se od ní oddělovaly.

s) Násilí v médiích a křesťanské hodnoty

Bezpříkladný vliv, který v naší společnosti mají média (zejména televize 
a film) na křesťanský a lidský žebříček hodnot, je den ze dne patrnější. Odsu-
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zujeme pořady v médiích, které člověka zbavují důstojnosti a v zábavných 
a zpravodajských relacích se honí za senzacemi. Takové praktiky ponižují člo-
věka a jsou v rozporu s Kristovým učením a se zvěstí Bible. Metodisty, stejně 
jako členy jiných společenství víry, je třeba upozorňovat na to, že hromadné 
sdělovací prostředky často podkopávají křesťanské pravdy tím, že propagují 
nevázaný životní styl a dopodrobna líčí násilnosti. Místo aby zábavný průmysl 
své publikum povzbuzoval, motivoval a inspiroval k přijetí životního stylu, 
který je založen na posvátnosti života, podporuje pravý opak: cynicky kres-
lí obraz násilí, zneužívání, chamtivosti, bezbožnosti a stálého očerňování 
rodiny. Je třeba volat média k odpovědnosti za jejich podíl na znehodnocení 
hodnot, který je patrný v dnešní společnosti. Mnozí pracovníci v médiích se 
této problematice vyhýbají a tvrdí, že společnost spíše popisují, než aby ji 
ovlivňovali. V zájmu lidí musí křesťané spolupracovat na tom, aby se ten-
to úpadek mravních a etických hodnot zastavil. Odmítáme všechny druhy
sexismu a oslavování násilí, včetně nevyjádřeného předpokladu, že konflikty
mohou být vyřešeny a spravedlivý mír nastolen pomocí násilí. V rámci svobody
vyjadřování a tisku jsou média zodpovědná za respektování lidských práv.
V podporování tohoto postoje jsme zajedno se všemi lidmi dobré vůle.

t) Informační a komunikační technika

Účinná osobní komunikace je klíčem k tomu, abychom se stali odpovědný-
mi a platnými členy společnosti a informační a komunikační technika má moc 
utvářet společnost a uschopňovat jednotlivce plněji se tohoto procesu účastnit. 
Proto jsme přesvědčeni, že přístup k těmto technikám představuje základní 
právo. Informační a komunikační technika nám poskytuje informace, zábavu 
a hlas ve společnosti. Lze ji použít ke zlepšení naší kvality života a poskytuje 
nám prostředky, abychom měli kontakty mezi sebou, s vládou a s lidmi 
a kulturami po celém světě. Většina informací o dění ve světě se k nám dostá-
vá přes rozhlas, televizi, tisk a internet. Soustředí-li se kontrola médií na široké 
komerční zájmy, omezuje to naši možnost výběru a často poskytuje pokřivený 
obraz lidských hodnot. Proto podporujeme dohled na mediální komunikační 
techniku, aby byla zajištěna rozmanitost nezávislých informačních zdrojů 
k prospěchu veřejnosti. Osobní komunikační technika jako je internet umožňu-
je lidem, aby spolu komunikovali, a zpřístupňuje nesmírné zdroje informací, 
které mají komerční, kulturní, politickou a osobní hodnotu. Internet lze využít, 
aby sytil rozum a mysl dětí a dospělých, je však také v nebezpečí, že bude 
pohlcen komerčními zájmy a zneužit některými lidmi k šíření zakázaného 
a ilegálního materiálu. Proto je třeba spravovat internet odpovědně, aby tak 
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byl maximalizován jeho užitek a minimalizováno jeho riziko, zejména pro děti. 
Zabránit v dnešním světě přístup k základním informačním a komunikačním 
technikám jako je internet kvůli ceně nebo dostupnosti, omezuje lidem účast 
na vládě a na společenském dění. Podporujeme univerzální přístup k telefon-
ním a internetovým službám za přijatelnou cenu.

u) Lidé s HIV a AIDS

Lidé s diagnózou HIV-pozitivní (Human Immunodeficiency Virus) nebo 
s AIDS (Acquired Immuno Deficiency Syndrome) se často setkávají s odmít-
nutím ve vlastních rodinách a u přátel a různých skupin lidí, mezi nimiž se 
pohybují a pracují. Navíc se často setkávají s nedostatečnou zdravotní péčí, 
zejména ke konci svého života. Se všemi lidmi, kteří mají HIV a AIDS, je 
třeba zacházet důstojně a ohleduplně. Zdůrazňujeme odpovědnost církve 
sloužit těmto lidem a jejich rodinám a spolupracovat s nimi, bez ohledu na to, 
jakým způsobem se nakazili. Podporujeme jejich právo na práci, na přiměře-
nou lékařskou péči, na neomezený přístup ke vzdělání a neomezenou účast 
na životě církve. Vybízíme církev, aby se aktivně podílela na prevenci šíření 
AIDS tím, že by sborům a obcím nabídla výchovné programy. Církev by měla 
být připravena poskytnout postiženým osobám a jejich rodinám poradenskou 
pomoc.

v) Právo na lékařskou péči

Zdraví je stav fyzické, duševní, sociální a duchovní pohody. Janovo evangeli-
um 10,10 říká: “Já jsem přišel, aby měly život a měly ho v hojnosti.” Za pečo-
vání o zdraví jsou zodpovědni všichni, komu bylo zdraví svěřeno. Vytvoření
soukromých, společenských a přírodních podmínek k tomu, aby zdraví prospí-
valo, je odpovědnost veřejná i soukromá. Povzbuzujeme každého, aby zacho-
vával zdravý způsob života, a zdůrazňujeme důležitost preventivní zdravotní 
péče, výchovy ke zdraví, bezpečnosti v životním prostředí a na pracovišti, 
dobré výživy a bezpečného, finančně dostupného bydlení pro zdraví člověka. 
Zdravotní péče je základním lidským právem. Poskytování péče nutné k zacho-
vání zdraví, předcházení chorobám a obnovení zdraví po zranění či nemoci je
odpovědnost, kterou každý člověk dluží ostatním a vláda dluží všem, odpověd-
nost, kterou vláda přehlíží jen ke své vlastní škodě. V Ez 34,4 Bůh ukazuje na
selhání vedení Izraele při péči o slabé:”Neduživé jste neposílili, nemocnou jste
neléčili, polámanou jste neovázali, zaběhlou jste nepřivedli nazpět, po ztracené
jste nepátrali.”Výsledkem je to, že trpí všichni. Jako policejní a požární ochra-
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na, i zdravotní péče je nejlépe finančně zajištěna vládou, která rovnocenně
vybírá daně a přímo dotuje instituce, které péči poskytují. Země,v nichž se 
vyskytují zdravotní kalamity jako je HIV/AIDS, musí mít přístup k chráně-
ným a patentovaným lékům, aniž by se provinily proti patentním/licenčním 
právům farmaceutických společností. Zdůrazňujeme právo mužů a žen na 
přístup k obsáhlým informacím a službám týkajícím se zdravého rozmnožo-
vání a plánování rodin, které by zabránily nechtěným těhotenstvím, snížily 
umělé potraty a zabránily šíření HIV/AIDS. Právo na zdravotní péči zahrnuje 
péči o osoby s postižením mozku, s nervovými chorobami nebo fyzickým 
postižením, jimž musí být umožněn stejný přístup ke zdravotní péči jako všem 
ostatním lidem v naší společnosti. Je nespravedlivé budovat nebo udržovat 
přehrady, které brání fyzickému nebo duševnímu uzdravení nebo plné účasti 
na životě společnosti. Věříme, že vláda je zodpovědná za poskytnutí zdravotní
péče všem občanům.		Povzbuzujeme nemocnice, lékaře a všechna zdravotnická
zařízení, aby zajišťovali přístup k základní zdravotní péči všem lidem bez ohle-
du na to, zda mají zdravotní pojištění nebo jsou schopni léčení zaplatit.

w) transplantace a darování orgánů

Jsme přesvědčeni, že transplantace a darování orgánů jsou aktem 
milosrdenství, lásky k bližním a sebeobětí. Uznáváme životodárný užitek 
darovaných orgánů a jiných tkání a povzbuzujeme všechny věřící, aby se 
stali dárci orgánů a tkání, a tak projevili svou lásku a službu lidem v nouzové 
situaci. Zdůrazňujeme, že se tak má dít v prostředí úcty k zemřelým a žijícím 
dárcům a k dobru příjemců a podle pravidel, které zabrání zneužití vzhledem 
k dárcům a jejich rodinám.

x) Duševní zdraví

Světová zdravotnická organizace definuje duševní zdraví jako “stav pohody,
ve kterém si jedinec uvědomuje své schopnosti, dokáže zvládat běžný životní
stres, může produktivně pracovat a je schopen být ku prospěchu společnosti”.
Naneštěstí mnozí lidé v našem světě duševní zdraví postrádají a výsledkem je
značná tíseň, stigma a izolace. Duševní nemoc působí obtíže ve vztazích, pro-
tože může ovlivnit způsob, jakým přijímáme informace, vytváříme vztahy
a volíme své činy. Následkem toho duševní nemoci vyvolávají strach, který jiné
nemoci nevyvolávají. Nicméně víme, že navzdory svým nemocem zůstáváme
stvořeni k Božímu obrazu (Genesis 1,27) a nic nás nemůže odloučit od lásky
Kristovy (Římanům 8,38-39). Nikdo si nezaslouží být stigmatizován kvůli své
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duševní nemoci. Ti, kdo trpí duševní nemocí, nemají větší sklon k násilí než jiní.
Spíše se s větší pravděpodobností stávají obětí násilí nebo využívání ostatními.
Pokud se stigma objeví v církvi, duševně nemocní a jejich rodiny ještě více utr-
pí. Lidé s duševním onemocněním a jejich rodiny mají právo, aby s nimi bylo
zacházeno s úctou na základě našeho společného lidství, a na přístup
k informacím. Také mají právo a odpovědnost obdržet péči odpovídající jejich
chorobě. Evangelická církev metodistická se zavazuje podporovat systémy,
které prosazují soucit, obhajují přístup k péči a odstraňují stigma v církvi
a ve společnosti.

Část 4 - Hospodářské společenství

Všechny ekonomické systémy podléhají Božímu soudu stejně jako jiné oblas-
ti stvoření. K odpovědnosti vlád patří, aby finančními a měnovými opatřeními 
vyvinuly a prováděly hospodářskou politiku, kterou podpoří ekonomickou 
existenci jednotlivců a společností, a postaraly se o plnou zaměstnanost 
a o přiměřený příjem při minimální inflaci. Jsme přesvědčeni, že soukromé 
a veřejné podniky odpovídají za sociální dopad svého hospodaření jako je 
nezaměstnanost a znečišťování životního prostředí a že mají být za tento dopad 
volány k odpovědnosti. Podporujeme taková opatření, která omezují koncen-
traci bohatství v rukou několika málo lidí. Dále podporujeme snahy o zvážení 
daňových struktur a odbourání subvenčních programů, které nyní zvýhodňují 
bohaté na úkor ostatních.

a) Vlastnictví

Jsme přesvědčeni, že soukromé vlastnictví je třeba spravovat jako Boží 
svěřenství, a to ve společenských systémech, které je podporují, i ve spole-
čenských systémech, které je nepodporují. Toto vlastnictví však je omezeno 
vyššími zájmy společnosti. Jsme přesvědčeni, že křesťanská víra zakazuje 
kterémukoli jedinci nebo kterékoli skupině lidí disponovat výhradně a svévol-
ně kteroukoli částí stvořeného světa. Veřejné vlastnictví a kulturní hodnoty je 
třeba spravovat odpovědně před Bohem. Proto věříme, že je povinností vlád, 
aby v rámci spravedlnosti a řádu přijaly taková zákonná opatření, která chrání 
práva společnosti jako celku, jakož i práva soukromých vlastníků.
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b) Kolektivní smlouvy

Zdůrazňujeme právo státních a soukromých zaměstnanců (včetně zaměst-
nanců v zemědělství, státní správě, institucích a soukromých domácnostech) 
a jejich zaměstnavatelů organizovat se v odborech nebo jiných skupinách 
podle vlastní volby k vyjednávání kolektivních smluv. Dále zdůrazňujeme 
právo obou stran na ochranu při tomto vyjednávání a jejich odpovědnost za 
korektní jednání v zájmu veřejného blaha. Aby byla zachována a podpořena 
práva všech členů společnosti, pokládáme za smysluplné přizvat při složitých 
jednáních zástupce veřejného života, aby tato jednání dospěla k všestranně 
přijatelným závěrům, případně i rozhodčím výrokem. Odmítáme používání 
násilí jedné i druhé strany při jednáních o kolektivních smlouvách nebo jiných 
jednáních mezi zaměstnanci a zaměstnavateli, stejně jako propouštění zaměst-
nanců, kteří se účastní legální stávky.

c) Práce a volný čas

Každý člověk má právo na práci za přiměřenou odměnu. Když soukromý
sektor neposkytuje nebo nemůže poskytnout pracovní místa pro všechny, 
kdo je hledají nebo potřebují, spočívá odpovědnost za vytvoření těchto pracov-
ních míst na vládě. Podporujeme taková opatření, která zaručují fyzickou 
a duševní ochranu pracujících, zajišťují spravedlivé rozdělování výrobků 
a služeb a umožňují jednotlivcům využít volný čas podle vlastního uvážení. 
Volný čas dává příležitost k tvůrčímu spoluutváření společnosti. Proto podpo-
rujeme kroky, které poskytnou zaměstnancům více volného času a možnosti 
v oblasti vzdělání, kultury a rekreace, které rozšíří využití volného času. Věří-
me, že člověk je důležitější než zisk. Neschvalujeme sobecké postoje, které 
často poznamenávají náš hospodářský život. Podporujeme opatření, která 
vedou k výměně zkušeností na pracovišti, a podporují kooperativní a kolektiv-
ní dohody. Podporujeme právo zaměstnanců odmítnout práci, která ohrožuje 
jejich zdraví a/nebo život, aniž by proto ztratili své zaměstnání. Podporujeme 
opatření, která zastaví narůstající koncentraci hospodářských a průmyslových 
podniků v monopolech.

d) Spotřeba

Spotřebitelé by měli využívat svou hospodářskou moc a vyžadovat výro-
bu takového zboží, které je potřebné a užitečné a při výrobě nebo spotře-
bě nepoškouje životní prostředí. Spotřebitelé by neměli kupovat produkty 
vyrobené v podmínkách, kdy jsou dělníci vykořisťováni kvůli věku, pohlaví 
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nebo ekonomickému postavení. Omezený výběr, který kupující mají, velice 
ztěžuje tuto možnost. Jedním z bezpečných způsobů, jak mohou spotřebitelé 
uplatnit svou kupní sílu k všeobecnému dobru, je kupovat výrobky označené 
jako „slušný obchod“ (Fair trade). Mezinárodní standardy „slušného obcho-
du“ vycházejí ze zajištění životního minima pro malorolníky a jejich rodiny, 
pracující v demokraticky vedených družstvech, z přímého nákupu, aby zisky 
z obchodu připadly rolníkům a jejich komunitám, z obstarávání životně 
důležitých záloh a půjček a používání ekologicky nezávadných výrobních 
metod. Spotřebitelé by neměli jenom vybírat společnosti, jejichž výrobní linky 
odpovídají těmto standardům, ale měli by také povzbuzovat k větší účasti na 
tomto trhu „slušného obchodu“. Spotřebitelé by měli hodnotit spotřebu zboží 
a služeb podle toho, zda přispívají ke zlepšení životní kvality, a ne podle toho, 
zda slouží neomezené výrobě hmotných statků. Vybízíme spotřebitele, včetně 
místních sborů a církevních zařízení, aby se sdružili k dosažení těchto cílů 
a aby svou nespokojenost se škodlivými hospodářskými, sociálními a eko-
logickými praktikami vyjádřili vhodnými způsoby jako jsou bojkot, dopisy, 
společná prohlášení a propagace.

e) Chudoba

I když je v průmyslových zemích všeobecný blahobyt, žije většina lidí 
na světě v chudobě. K uspokojení základních potřeb jako je strava, ošacení, 
přístřeší, vzdělání a zdravotní péče a jiných nezbytností je třeba hledat způsob, 
jak bohatství země rozdělovat spravedlivěji. Rozvíjející se technika, spojená 
s vykořisťovatelskou hospodářskou politikou, vrhá mnoho lidí do chudoby 
a činí z chudoby trvalý stav. Chudoba způsobená živelnými pohromami a
změnou klimatu narůstá a je potřeba jí věnovat pozornost a pomoci.Konflikty
a války způsobují chudobu obyvatelstva na obou stranách a důležitou součás-
tí podpory chudým je činnost zaměřená na vytvoření mírových řešení. Proto
nečiníme chudé lidi mravně odpovědnými za jejich hospodářskou situaci.
Ke zmírnění chudoby podporujeme taková politická opatření jako je zajiš-
tění dostatečného výdělku, kvalifikované vzdělání, slušné bydlení, odbor-
ný výcvik, smysluplné možnosti zaměstnání, přiměřená lékařská a nemocniční 
péče, humanizace a důkladné zlepšení sociální péče, konání vedoucí k míru
v oblastech konfliktu a usilování o celistvost stvoření. Protože příčinou chudo-
by jsou často nízké výdělky, měli by zaměstnavatelé platit svým zaměstnancům 
takovou mzdu, aby pro své přežití nebyli odkázáni na pomoc státu jako jsou 
stravenky nebo sociální podpora. Protože si uvědomujeme, že dlouhodobé
snížení chudoby vyžaduje více než jen péči o chudé a zajištění zaměstnání,
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o které mohou zase přijít, zdůrazňujeme opatření, která budují a udržují maje-
tek chudých, včetně strategií jako jsou osobní rozvojové spořící účty, programy
pro rozvoj malých podniků, programy umožňující pořízení vlastního bydlení a
finanční vzdělávání a poradenství. Vybízíme církve, aby rozvíjely službu v těch-
to oblastech i v dalších, které prosazují budování majetku chudých. Zvláště
máme na mysli globální Jih, kde jsou investice a zakládání malých podniků
zvláště potřebné. Vybízíme k podpoře takových politických opatření, která
budou povzbuzovat vyrovnaný ekonomický růst globálního Jihu a po celém
světě, a poskytovat spravedlivé příležitosti pro všechny.

f) Zahraniční dělníci

Po staletí se lidé stěhovali přes hranice při hledání zaměstnání. V našem
globalizovaném světě tato forma přistěhovalectví zůstává a stále roste. Lepší
plat, pracovní podmínky i pracovní možnosti jsou jsou důvodem k přistěhová-
ní kvůli pracovním příležitostem. Dělníci z cizích zemí jsou v mnoha zemích
důležitým zdrojem doplnění nedostatku pracovních sil. Ale zahraniční dělníci
se také často setkávají s vykořisťováním, nedostatkem zákonné ochrany
a špatnými platy i pracovními podmínkami. Vybízíme vlády a všechny zaměst-
navatele, aby všem zahraničním dělníkům zajistili stejné ekonomické, vzdělá-
vací a sociální možnosti, jaké mají jiní občané. Zahraniční dělníci také potře-
bují náboženské společenství a vybízíme církve, aby je zahrnuly do své péče
a společenství a podpořily je v jejich usilování o lepší podmínky.

g) Hazardní hry

Hazardní hry jsou hrozbou pro společnost. Smrtelně ohrožují mravní, 
sociální, hospodářské a duchovní hodnoty života a rozkládají společnost. 
Křesťané by se měli na základě své víry a odpovědnosti zdržovat hazardních 
her a pomáhat obětem hráčské vášně. Kde se hráčská vášeň stane závislostí, 
tam má církev tyto osoby povzbuzovat, aby vyhledaly lékařskou pomoc, 
tak aby jejich síly mohly být opět nasměrovány ke kladným a konstruktivním 
cílům. Církev by měla podporovat takové normy a způsoby života, které by 
činily hazardní hry včetně veřejných loterií zbytečnými a nežádoucími, 
a to jako oddechovou činnost, jako únik nebo jako prostředek k vytváření pří-
jmů veřejných nadací nebo fondů na podporu dobročinných zařízení.
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h) Rodinné zemědělské hospodářství

Rodinné zemědělské hospodářství bylo odedávna označováno za 
důležitý základ svobodné a demokratické společnosti. V posledních letech 
byla existence nezávislých rolníků v celém světě ohrožena různými faktory, 
včetně stále větší koncentrace všech úseků zemědělské výroby v rukou malého 
počtu nadnárodních společností. Koncentrace potravinového zásobování mno-
hých v rukou několika málo vyvolává celosvětovou otázku po spravedlnosti, 
která nutí k ostražitosti a jednání. Žádáme zemědělský výrobní sektor, aby se 
stavěl k lidským právům s úctou, především kvůli odpovědnému zajišťování 
denního chleba pro svět a za druhé kvůli odpovědné občanské solidaritě, která 
respektuje práva všech rolníků, malých i velkých, aby se jim za poctivou práci 
dostalo spravedlivé odměny. Zastáváme se práva lidí vlastnit půdu a vydělávat 
si obděláváním půdy na své živobytí. Vyzýváme vlády, aby zrevidovaly podpůr-
né programy, které nepřiměřeně podporují bohatší zemědělské výrobce. Více
podpory by se mělo dostat středním a malým zemědělským podnikům, včetně
programů, které budují místní zpracování, skladování, distribuci a další země-
dělské podnikání přímo na venkově; které propojují místní zemědělce s místní-
mi školami; a které prosazují další opatření na zajištění zásobení potravinami.
Žádáme naše sbory, aby podle svých možností mluvily s prorockou vizí o zále-
žitostech týkajících se zásobování potravinami a o záležitostech lidí, kteří 
vyrábějí tyto potraviny pro celý svět, a aby vytvářely programy, které budují
místní zajištění zásobení potravinami.

i) Odpovědnost akciových společností

Akciové společnosti jsou odpovědné nejen svým akcionářům, ale i jiným zain-
teresovaným lidem: svým zaměstnancům, dodavatelům, prodejcům, zákazní-
kům, obcím, kde podnikají, a půdě, která je živí. Podporujeme právo veřejnos-
ti vědět, jaký vliv mají tyto akciové společnosti v těchto různých oblastech, 
tak aby se lidé mohli odpovědně rozhodnout, které společnosti chtějí podpo-
rovat. Fandíme společnostem, které dobrovolně uplatňují zásady podporující 
blaho člověka a chránící životní prostředí.

j) Finance 

Finanční instituce zastávají ve společnosti klíčovou roli. Nicméně musí zabra-
ňovat podvodným a zneužívajícím praktikám v oblasti půjčování peněz, které
využívají nejpotřebnější mezi námi k obohacení nejbohatších. Bankovní regu-
lace musí zabraňovat hromadění lichvářského úroku, který drží lidi v zača-
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rovaném kruhu zadlužení. Instituce poskytující osobní půjčky musí fungovat
zodpovědně a transparentně, aby všechny strany rozuměly plným podmínkám
smlouvy.

k) Obchod a investice

Potvrzujeme důležitost mezinárodního obchodu a mezinárodních investic 
ve vzájemně propojeném světě. Obchod a investice by měly být založeny na 
pravidlech, která respektují důstojnost člověka, čisté životní prostředí a celé 
lidstvo. Obchodní smlouvy musí zahrnovat mechanizmy prosazující pracovní 
a lidská práva jakož i ekologické normy. Občanské iniciativy a široká účast 
občanů při uzavírání obchodních smluv musí být zajištěny prostřednictvím 
demokratických mechanismů výzkumu mínění a spoluúčasti.

l) Úplatky a korupce

Boží dobré stvoření s jeho hojností a milující vzájemné vztahy, které nás spo-
jují, byly Bohem ustanoveny, aby je lidé užívali ve svobodě a zodpovědné péči.
Úcta k Božímu stvoření je posvátný závazek, který nám umožňuje vytvářet spra-
vedlivé, vyrovnané a udržitelné vztahy a společnost. Síla, stabilita, bezpečnost
a rozvoj těchto vztahů a celé společnosti závisí na poctivosti jejich sociálních,
ekonomických, politických a kulturních procesů, institucí a zúčastněných osob.
Braní úplatku, ve smyslu nespravedlivého nebo ilegálního získávání peněz, pro-
spěchu či výhod, zvláště zneužíváním postavení v politice, obchodu a společen-
ských institucích narušuje lidskou důstojnost a porušuje lidská práva.. Korupce
ve smyslu nečestného a nemístného zneužívání pravomoci pro osobní prospěch
podrývá Boží záměr, kterým je plnost života a stvoření. Úplatkářství a korup-
ce zamotává síť společenských vztahů, rozrušuje morální základy vztahů mezi
lidmi a poskvrňuje pověst veřejných institucí.		Úplatkářství a korupci musí být
na všech úrovních zamezeno pomocí zákonných a právních postupů, včet-
ně silného a spravedlivého soudního systému. Dobré, spravedlivé vládnutí,
charakterizované transparentností, odpovědností a bezúhonností je klíčové pro
odstranění úplatků a korupce. Společnosti, které jsou zatíženy úplatkářstvím
a korupcí, nutně potřebují Boží odpouštějící lásku a spásnou milost.

m) Veřejné zadlužení

Ohromné schodky státních rozpočtů vytvářené léta trvajícím plýtváním vlád po
celém světě jsou velmi znepokojivé. Uznáváme, že na omezenou dobu v ději-
nách státu jsou schodky státního rozpočtu někdy nutné. Nicméně, dlouhá
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období překračování rozpočtu vytvořila ohromné schodky a značné ekonomické
obtíže u mnoha států. Taková lehkomyslná neopatrnost nemůže dále pokračo-
vat. Proto vyzýváme vlády, aby snížily schodky státního rozpočtu a fungovaly
v rámci svých prostředků. Žádáme vlády a instituce poskytující půjčky, aby
významně snížily úroky. Žádáme veřejné činitele, aby při finančních rozhod-
nutích pamatovali především na závazky, které zvyšují blaho společnosti, jako
je zakládání škol a další programy podporující rozvoj jednice, a stejně tak na
organizace pečující o chudé, seniory, postižené a znevýhodněné. Uvědomuje-
me si, že pokud nebudou schodky zvládnuty, budoucí generace budou zatíženy
břemenem veřejného zadlužení, které přinutí společnost žít ve strachu z vynu-
ceného splácení, rostoucí inflace, masové nezaměstnanosti a zoufalství. Proto
tu nejde pouze o záležitost ekonomickou, nýbrž o spravedlnost pro ty, kteří se
teprve narodí. Moudré hospodaření je nutné dnes, aby budoucí generace byly
zajištěny. Vyzýváme vedení všech částí naší církve, aby povzbuzovali státní
činitele ke snížení veřejného dluhu a nastartovali proces vedoucí k vyrovnané-
mu a spravedlivému rozpočtu.

2.8 – Zpráva Komise pro sociální práci

Komise iniciovala potřebnou změnu Stanov Diakonie ECM a jmenovala 
Radu Diakonie ve složení:  

Ctirad Hrubý - předseda Rady a ředitel Diakonie 
Josef Červeňák
Helena Kozelková
Martin Kukla

Složení Rady potvrdí či změní nově zvolená Komise pro sociální práci 
v příštím roce. Touto komisí bude určena rovněž délka funkčního období Rady 
Diakonie. 

Komise vyhodnocovala možnosti založení a provozování hospice v areálu 
HoPo.

Pro vyhodnocování a získání informací navštívila komise rovněž zavedený 
hospic v Prachaticích.

Ze získaných informací se jeví jako další varianta využití areálu HoPo založení 
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Domova pro seniory se zvláštním režimem (onemocnění Alzheimer). O tuto 
službu je v současné době velká poptávka.

Komise souhlasila s vypracováním studie pro tento účel, která může sloužit 
jako podklad pro další jednání o možnostech tohoto projektu. Komise záro-
veň konstatuje, že před vypracováním projektové dokumentace je nutné mít 
utvořen realizační tým a jádro provozního týmu se zachováním úzké vazby na 
ECM a rámcový finanční plán pro investici i provoz. Rozsah projektu rovněž 
dle názoru komise vyžaduje v budoucnu souhlas OK ECM.

Zdeněk Brož

2.9 – Zpráva Komise pro Řád církve

V novém vydání Řádu církve, který vyšel tiskem v březnu 2015, jsou doplněny 
změny a úpravy, které byly přijaty naší Výroční konferencí od prvního vydání 
v roce 2006. Jedná se o Kapitolu 4. Konference, články 501 - 669, včetně dopl-
nění článku 658, které schválila Výroční konference 2009 a o úpravy článků, 
které přijaly následující Výroční konference 2011 a 2014. Řád je také doplněn 
o změny v několika článcích Ústavy, které byly v posledních letech přijaty. 

Petr Procházka

2.10 – Zpráva za Metodistický seminář Praha-Vršovice

V akademickém roce 2014/15 přivítal Metodistický seminář již pátým rokem 
studenty teologie a dalších oborů. Na semináři bydlí 21 studentů. Jedná se o 
skutečně ekumenické společenství: ČCE 5, ECM 3, KS 3, ŘKC 3, CB 3, BJB 
1, JB 1, nezávislé sbory 2.

Duchovní život semináře je obdobný jako v minulých letech. Ranní modlitby 
od úterý do pátku, středeční večerní setkání a čtvrteční pozvání na akce, které 
pořádá ESUMC. 

Několik poznámek:

při ranních modlitebních jsme v zimním semestru četli žalmy, počínaje 
postním obdobím biblické texty podle rozpisu církve /perikop/. 

–
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středeční setkání mají přátelskou atmosféru umocněnou neformálností 
a občerstvením /z rukou B. Opočenského a studentů/.
důraz na dobrovolnost přinesl uvolnění atmosféry během našich setkání. 
Účast kupodivu neklesla, ale naopak stoupla (ranní modlitby 8-12).

Další plány: Zájem o ubytování na semináři převyšuje naši kapacitu. Domnívá-
me se, že by bylo možné rozšířit seminář o další prostory. Správa budov zadala 
architektonickou studii, bude třeba připravit ekonomický rozbor návratnosti 
investice /zda splňuje požadavky pro investice/.

Petr Procházka

2.11 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Služba aliance spočívala hlavně v organizování našich tří hlavních projektů: 
Mládežnický pobyt na Poušti, konference mládeže a Silvestrovský pobyt.

Na Poušti jsme tradičně velmi načerpali. Kapacita byla naplněna. Byli mezi 
námi i tací, kteří přijeli poprvé. Novinkou byla služba více Američanů. Ze Ster-
lingu přijela skupina tří mládežníků a tří dospělých, vedených Nickem Yothe-
rem, kterého jsme znali už z předchozího léta. Pokračovali jsme v zapojování 
mladých do vedení a příprav, což se nám velmi osvědčilo. 

Loni na podzim jsme zvažovali nový krok dál: Že bychom využili týden před 
naším tradičním pobytem pro setkání teamu služebníků a společně bychom na 
Poušti pracovali, modlili se,vyslechli si nějaké vyučování pro služebníky 
a připravovali vše potřebné pro následující týden (hry, večery, chvály, rozdělení 
do skupinek…). Jeví se nám to jako výborný nápad a tak v roce 2016 bychom 
to takto rádi udělali. Tedy přípravný týden by byl: 16. - 23. 7.2016 a klasický 
mládežnický pobyt by následoval v termínu 23. - 30. 7. 2016. Poté bychom 
vyhodnotili, jestli budeme takto pokračovat nebo ne. Pro výhled do budoucna 
uvádíme termíny mládežnických pobytů pro další léta: 

22. - 29. 7. 2017
21. - 28. 7. 2018
20. - 27. 7. 2016
25. �. – 1. �. 2020

–

–

•
•
•
•
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Konferenci mládeže uspořádali mládežníci z Horních Počernic v areálu farnosti 
Prahy Ječné. Byli jsme potěšeni hojnou účastí. Myslím, že se celkově konfe-
rence povedla. Děkujeme organizátorům i sourozencům z Ječné, kteří si dali 
hodně práce, aby nakonec výsledek mohl povzbudit a nadchnout mladé lidi 
z naší církve pro následování Krista. Modlíme se za konferenci letošní, kterou 
by měl hostit Tachov v termínu 25. - 28. září 2015.

Silvestrovský pobyt jsme loni přesunuli z Horních Počernic na Veselku. Počet 
účastníků se o něco zmenšil, ale zato pobyt v přírodě a společné dobrodružství 
na sněhu bylo úžasné a rádi bychom na Veselce organizovali Silvestra i nadále.

Oblastní konferenci předkládáme ke schválení stanovy AMM, které doznaly 
malých doladění. Na konci stanov přibyl v závěrečném ustanovení bod o tom, 
jak se bude případně řešit změna stanov. V chodu aliance se nic nemění, jen 
bylo potřeba doladit formální postupy. Změna je vyznačena.

Prosím, modleme se za mladou generaci, mějme pro ně otevřené srdce 
a vyhlížejme to, co Pán chce skrze naše mládežníky udělat a už to raší.

Milan Mrázek

2.12 – Zpráva Nominačního výboru

Komise České oblasti a Rada oblasti jsou zvoleny do roku 2016. 

Bratr Jan Harbáček rezignoval na svou funkci oblastního vedoucího laiků. 
Je možné zvolit oblastního vedoucího laiků na jeden rok. (Na Výroční konfe-
renci budeme řešit, kdo bude zastávat funkci konferenčního vedoucího laiků 
v následujícím roce.) 

V Radě oblasti v současné době pracuje zvolený náhradník bratr Josef Havíř 
místo bratra Jana Harbáčka. Je možné zvolit na jeden rok náhradníka.

Na Výroční konferenci budeme volit delegáty pro Generální konferenci 2016 
a také delegáty pro Centrální konferenci 2017. Bude třeba představit kandidáty. 
Podle dohody mezi Českou a Slovenskou oblastí bude český delegát duchovní 
a slovenský laik. 
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Na Centrální konferenci bude naši Výroční konferenci zastupovat osm dele-
gátů, z toho čtyři duchovní a čtyři laici. Oblastní konference může navrhnout 
kandidáty, ze kterých bude volit Výroční konference. 

Jana Křížová

3.1 – Zpráva za farnost Brno

Aktivity uvnitř sboru:
V uplynulém roce probíhaly pravidelné nedělní bohoslužby (jednou měsíčně 
s vysluhováním Večeře Páně), kterých se účastnili vedle členů brněnské farnos-
ti ECM také hosté a přátelé sboru. Členové sboru s povolením ke kázání 
se podle potřeby podíleli na organizaci a vedení bohoslužeb.

Domácí skupinky se konaly jednou týdně (v pondělí, později v úterý) a byly 
zaměřeny především na společné studium biblických textů.

V první polovině roku pokračovalo biblické vyučování dětí pokřtěných 
v předloňském roce. Během loňského roku pak byly v brněnském sboru pokřtě-
ny další dvě děti.

Staršovstvo se v loňském roce scházelo nepravidelně, podle potřeby. Vzhledem 
k nízkému počtu členů sboru bylo možné mnohé otázky vyřešit operativně, 
při krátkých setkáních po bohoslužbě či po domácích skupinkách.

Aktivity vně sboru:
V červenci loňského roku opět proběhla tradiční Prázdninová biblická škola 
připravená našimi přáteli z USA. Již podruhé byla škola organizována souběž-
ně pro dvě odděleně pracující skupiny (pro mladší děti a pro náctileté). Prázd-
ninová biblická škola se pravidelně těší zájmu rodičů i dětí. Zejména účast 
mladších dětí s doprovodem rodičů je každoročně velmi povzbudivá. Jsme 
rádi, že také program pro náctileté (zaměřený na angličtinu a prázdninové hry 
v přírodě) si našel své nadšené zájemce.

V loňském roce jsme uspořádali čtyři přednášky pro veřejnost. Tři večery byly 
věnovány tématům souvisejícím s archeologickými výzkumy a s životem 
v Izraeli, jedna přednáška byla zaměřena na starověká zemětřesení v Malé Asii 
a jejich odraz ve starověkých textech (včetně textů biblických). Přednášky se 
setkaly se zájmem, který nás povzbuzuje v pokračování v této činnosti také 
v letošním roce.
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V červnu loňského roku navštívili v rámci projektu In Mission Together farářka 
Jana Křížová a dva laičtí členové sboru (Ondřej a Jakub Holušovi) sbor Fair-
view v Tennessee (USA), kde se zúčastnili programu pro mládež Hometown 
Mission.

Členové sboru se zapojují podle svých možností do ekumenických aktivit 
v Brně. Někteří se aktivně podílí na činnostech v rámci projektu Cesta do 
Emaus a hnutí Modlitby matek, které překračují hranice denominací.

 V listopadu loňského roku jsme využili oslav našich sourozenců v Kristu 
z bystrcké farnosti Římskokatolické církve ku příležitosti 20. výročí ekumenic-
kého střediska Archa v Bystrci, ve kterém se scházíme k pravidelným boho-
službám, abychom jim veřejně adresovali své pozdravy. Mezi naší a římskoka-
tolickou farností panují oboustranně přátelské vztahy.

V letošním roce, v roce 2015, počítáme s pokračováním aktivit, které se uká-
zaly být prospěšnými již během minulého roku. V červnu 2015 opět plánu-
jeme spolu s přáteli z USA zorganizovat Prázdninovou biblickou školu, opět 
s odděleným programem pro mladší děti a pro náctileté. Počítáme s pokra-
čováním přednášek pro veřejnost (v letošním roce jsme již jednu uskutečnili 
během března). Rádi bychom podle možností navázali lepší kontakty s dalšími 
farnostmi ECM působícími v naší blízkosti. Potěšující byly první kroky uči-
něné na počátku tohoto roku ve vztazích s farností v Mikulově (zejména jedna 
nedělní „výměna kazatelů“ uskutečněná letos v březnu) a byli bychom rádi, 
kdyby na tyto kroky navázaly další. Živější kontakty s dalšími farnostmi ECM 
by, vzhledem k malosti našeho sboru, byly pro nás velkým povzbuzením.

Josef Havíř

3.2 – Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo

Farnost Jihlava

1. Interní sborové aktivity:

pravidelné:
nedělní bohoslužby – 1x týdně
modlitební setkání – 2x týdně
setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
setkání mládeže – 1x týdně
setkání dorostu – 1x týdně

•
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nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
snídaně mužů – 1 x měsíc
odpoledně chval – 1x 6 týdnů
setkání služebníků – 1x 2(3) měsíce
setkání staršovstva – 1 x 14 dní

nepravidelné (jednorázové):
sborová dovolená
duchovní obnova žen
silvestrovské setkání vedené mládeží 
alianční modlitební týden (3 setkání v aliančním týdnu)
návštěva partnerského sboru v USA (kazatel + 2 mládežníci)

2. Aktivity vně sboru určené všem:

letní tábor RR
dětský letní tábor
příměstský velikonoční tábor
vánoční bohoslužba v kostelíku
dětský klub Klubík – 1x týdně
setkání dětí – Royal Rangers – 1x týdně
English camp
kurz výchovy dětí do 10 let (pro rodiče ve stylu Alfa kurzů)

Pro další období do příští OK se budou výše uvedené aktivity konat pravděpo-
dobně ve stejném rozsahu. Přibude duchovní obnova mužů plánovaná společně 
s mikulovským sborem a nepravidelné biblické hodiny.

Josef Thál

Sbor Znojmo

Duchovní život sboru se odehrává zejména na pravidelných shromážděních 
a setkáních. Jsou to nedělní dopolední bohoslužby s programem pro děti; setká-
ní čtvrteční skupinky, která je první čtvrtek v měsíci pojata jako biblická hodi-
na nebo spíše jako setkání s biblickým tématem s navazující diskusí a sdílením 
osobních zkušeností; páteční setkání mládeže s misijním rozměrem (témata 
tv pořadu Exit 316, kurzu Alfa pro mládež a filmová setkání).

•
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Misijní a evangelizační působení sboru nadále zahrnuje pravidelnou službu 
evangelia s hudební složkou v DS Šanov (jednou za měsíc); osobní a přá-
telskou evangelizaci; službu evangelia s hudební složkou v rámci veřejných 
vystoupení ve městě (podle příležitostí); výše zmíněné setkávání mládeže 
s pravidelnou účastí mladých hledajících; pokračování projektu „Tvůrčí 
setkávání“ - nízkoprahová forma (Výtvarka pro děti; Výtvarný kurz UNICA) 
s finanční podporou fondu UMC Conexio a kaplanskou službu kazatele na 
oddělení onkologie ve znojemské nemocnici (primárně nemisijní služba každé 
úterý). V případě většího zájmu našich přátel disponujeme týmem ochotným 
připravit pro ně kurz Alfa.

Život společenství nezanedbatelně ovlivňuje mimo jiné i fakt jisté rozptýlenosti 
v rámci Znojma a okolí, stejně jako fakt značné pracovní vytíženosti. Jsou to 
některé z důvodů, proč je účast některých členů na setkáních a bohoslužbách 
sboru značně nepravidelná.

I přes značnou štědrost členů, sbor své závazky plní jen díky finanční pomoci 
„zvenčí“ (fond solidarity ECM v ČR).

Roland Mikulička a Pavel Kuchynka

3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

Během roku se členové a přátelé sboru scházeli pravidelně na nedělních boho-
službách. Jako tomu bylo v předchozích letech, i v roce 2014 měly ve všedních 
dnech týdne svá pravidelná setkání domácí skupinky. Vždy jednou týdně byla 
také večerní modlitební setkání. Pravidelně jednou měsíčně probíhaly biblické 
hodiny.

V roce 2014 jsme prováděli plánovanou rekonstrukci fasády na severní 
a západní stěně sborového domu, přičemž východní stěna s balkónem byla 
úspěšně zrekonstruována již před několika lety. V současnosti tedy na opravu 
čeká jižní fasáda. Termín této akce zatím nebyl stanoven.

V prostorách sboru a Mateřského centra Klubíčko jsme vyměnili dosavadní 
stropní svítidla, která svými parametry již nevyhovovala a stáří se podepsalo 
na jejich spolehlivosti, za nová, která jsou řešena podle současných potřeb.
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Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici, které se už několik let věnují kazatel 
Zdeněk Brož a br. Jan Haslinger a s. Monika Černá, dobře a účinně pokračuje 
a právě tam, kde jsou mříže, temnota a beznaděj, může díky tomu vstupovat 
Boží slovo se světlem a nadějí. Několik lidí díky tomu již mohlo vydat svůj 
život Ježíši Kristu, a i když byli později rozmístěni do různých jiných věznic, 
zůstáváme s nimi v kontaktu a snažíme se je povzbuzovat na jejich cestě víry.

Mateřská škola v roce 2014 fungovala s dostatečným počtem zapsaných dětí 
a v současné době je na hranici své kapacity. Další zájemce je nutné už odmí-
tat. Důraz není kladen na evangelizaci dětí, nýbrž spíše na sdílení evangelia 
prostřednictvím navázaných vztahů s jejich rodiči. Jsem přesvědčen, že zamě-
ření na to, aby ve školce pracovaly výhradně učitelky, které patří Kristu, 
je správnou cestou a nese své ovoce.

Mateřské centrum Klubíčko v prvním podlaží navštěvuje rovněž řada maminek 
s dětmi. Mezi aktivity patří středeční klub Klubánek a každodenní volná herna. 
V roce 2014 byly pořádány i výtvarné dílničky. Centrum i mateřskou školu 
využívají pro svou praxi i studenti střední pedagogické školy.

O letních prázdninách navštívila náš sbor již posedmé skupina softbalových 
trenérů z USA, aby zde vedli softbalový kemp. Ten byl pořádán ve spolupráci 
s jednou z místních základních škol v jejím sportovním areálu. Návazná služba 
ve formě celoročního softbalového kroužku se zatím potýká s malým zájmem 
dětí. Zkoumáme, jak v této oblasti postupovat dále. Jednou z reálných možnos-
tí, která se nabízí, je zaměřit se do budoucna na práci s mladšími dětmi, při-
čemž členové dorostu ze sboru by se spolupodíleli na jejich vedení a tréninku.

Se zájmem jsou přijímány Manželské večery, které slouží jak manželským 
párům z našeho sboru, tak i účastníkům mimo církev. Tento kurz se v našem 
sboru stal již tradicí. V současné době (duben 2015) probíhá čtvrtý cyklus. 
Svým charakterem se primárně nejedná o misijní iniciativu, ale v rámci večerů 
je dostatečný prostor podělit se s účastníky o svědectví víry.

Ačkoliv v předchozích letech jsme se neúčastnili pravidelné akce Noc kostelů, 
v roce 2015 se do ní chceme zapojit a využít i tuto příležitost oslovit lidi, kteří 
by zřejmě na běžnou bohoslužbu sami nezavítali.

Martin Lang
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3.4 – Zpráva za farnost Mikulov

Naše farnost je tvořena dvěma sbory: v Mikulově a ve Valticích. Na obou mís-
tech se konaly bohoslužby pravidelně každou neděli. O svátcích a také při růz-
ných jiných příležitostech (Díkůvzdání apod.) jsme měli bohoslužby společné.

Během bohoslužeb probíhaly nedělní besídky ve dvou třídách, kde se nám 
ve vyučování střídalo 5 - 6 služebníků, díky Bohu za ně.

Těšíme se z naší hudební skupinky a jsme velmi vděční za ochotnou službu při 
vedení chval.

Modlitební probíhaly na  třech místech:  v Lednici , ve Valticích  a v Mikulově. 
Někde více a někde méně pravidelně.

Domácí skupinky se scházely na 4 místech. Také bratři měli svá setkávání 
ke sdílení a povzbuzování k duchovnímu růstu – 1x za tři týdny.

Sestry měly taková setkání za uplynulý rok čtyři. Kromě toho se ovšem ještě  
několikrát sešly k ručním pracem a přípravám na předvánoční burzu, která 
bývá spojená s adventním koncertem.       V roce 2014 jsme pozvali skupinu 
Oboroh. Výtěžkem z prodeje výrobků našich sester jsme mohli podpořit práci 
s dětmi v metodistickém sboru Sevlievo v Bulharsku.

Další skupinka je maminky s dětmi. Ta je samozřejmě proměnlivá vzhledem 
k tomu, jak děti odrůstají, ale díky Bohu, děti nám přibývají.

V červnu se zúčastnilo dovolené pro rodiny s dětmi 7 rodin (naši členové 
+ přátelé).

Mládež u nás momentálně nemáme, ale pravidelně se schází mladší dorost.

Po skončení Učedníka I.se v loňském roce vytvořila potřeba pro nové a hledají-
cí účastníky pokračovat v Kurzu základů křesťanství. Máme velkou radost, 
že 2 z nich se obrátili k Pánu a jedna se k Pánu navrátila.

V minulém roce jsme poprvé pořádali týdenní příměstský tábor. Jednak pro 
děti našich členů a jednak jsme pozvali děti přátel. Tato akce měla velmi dobré 
ohlasy a letos chceme  na tuto zkušenost navázat.

V únoru 2015 navštívily dvě sestry Mc Eachern Memorial UMC - náš partner-
ský sbor projektu  In Mission Together.



OK  25. 4. 2015  Praha 2     ��

V rámci Aliančního týdne modliteb jsme uspořádali společné modlitební 
shromáždění s ŘKC v Mikulově.

Akce Noc kostelů se loni v Mikulově pěkně vydařila - na vaření bulharské 
čorby přišli lidé z Mikulova a dokonce se přijela podívat i regionální televize.

Ještě musím zmínit Čajovnu, což bylo promítání zajímavých filmů s následnou 
diskuzí. Návštěvnost nebyla velká, ale přece jen je tady prostor pro pozvání 
přátel, kteří zatím nemají odvahu přijít na bohoslužby.

Do září roku 2014 jsme měli pro místo pomocníka kazatele dvě sestry, každou 
na půl úvazku. V září sestra Tomková ukončila tento poloviční úvazek 
a nastoupila do zaměstnání ve školství. Její místo zůstalo neobsazeno.

Návštěvy (i s VP) našich seniorů v domácnostech zajišťoval kazatel a pomoc-
nice kazatele.

V nemocnici na LDN a v Domově důchodců ve Valticích koná pravidelné 
návštěvy sestra Lehocká.

Co se týče našich nemovitostí, tak  ve Valticích proběhly úpravy na faře v sále 
a letos nás čekají úpravy v kuchyňce. Loni také proběhlo zateplování a kom-
pletní dokončení fasády na polovině mikulovské budovy a těšíme se, že letos 
tento projekt dokončíme a náš SD zazáří i navenek a více náš sbor opticky 
zviditelní.

O zviditelnění ECM v našem regionu budeme usilovat každý sám osobně svým 
životem v Kristu. Společně pak zvaním na kontaktní aktivity jako jsou:

Noc kostelů, Čajovna, příměstský tábor, adventní koncert, velikonoční výlet, 
bohoslužby, skupinky, společná dovolená apod.

Olga Stoyová

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 - Lochotín

Farnost Lochotín obsahuje sbory Lochotín a Horšovský Týn. Na Lochotíně 
se nás schází v neděli 70-90 včetně dětí. Sbor v roce 2014 pokračoval ve své 
práci obdobně jako v předchozím roce. Ve sboru fungují mimo nedělního 
shromáždění: biblická hodina ve středu dopoledne s večeří Páně, společné čtení 
Bible ve čtvrtek, besídka ve třech třídách, dva dětské kluby na sídlišti, mateř-
ské centrum a školička, dorost, mládež, šest skupinek, kafe 55+-, středeční 
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čajovna, křestní přípravka, společné večery Zastavení, modlitební síť Rybáři, 
večery modliteb a chval poslední pátek v měsíci, adopce na dálku, neformální 
setkání na Svidné, Noc kostelů, veřejné čtení Bible a noc bdění pro Hospodi-
na na Velikonoce, rodinné bohoslužby, vydávání sborového časopisu a různé 
vánoční akce. 

O mateřské centrum a školičku je stále zájem. Maminky naši službu samy 
doporučují. Na mládež chodí nyní spíše méně účastníků. Mnozí z nich mají 
brigády a tak jim už nezbývá čas. Někteří mládežníci ale ve sboru pravidelně 
slouží vedením chval na bohoslužbě. Jejich kapela hraje cca. 1x měsíčně. Změ-
na nastala u klubů na sídlišti. Vedoucí této služby, Pavel Wittner, má stále větší 
zdravotní problémy a není již možné, aby mezi bytovky dopravoval stan 
a příslušenství. Od podzimu byly tedy kluby přesunuty do kostela. Tam ale 
moc dětí nezavítá. Hledáme, jak sloužit dětem dál.

Finanční situace ve sboru je dobrá. Hospodaření sboru bylo vyrovnané, mateř-
ské centrum a Klubíček byly v plusu. Jsme vděční za obětavé dárce. Z výborů 
u nás pravidelně fungují: finanční, hospodářský, pro spolupráci s kazatelem, 
nominační, pro mateřské centrum a výbor pro PR a evangelizaci. Ve sborových 
službách je zapojeno hodně lidí. 

Po dlouhém období, kdy ve sboru fungovalo málo skupinek, jich ke konci roku 
vzniklo spontánně hned několik. Například skupinka tátů s dětmi a skupin-
ka matek bez dětí. Někteří lidé se setkávají ve dvou. Staršovstvo má jednou 
měsíčně modlitební setkání pro vzájemné povzbuzení. Povzbuzující jsou 
i společné bohoslužby několika plzeňských církví, které se konají několikrát 
do roka.

Po několika letech, kdy jsme na Lochotíně dvakrát ročně pořádali kurzy Alfa, 
se nám již nedařilo naplnit je pozvanými. Začali jsme přemýšlet o jiné aktivitě. 
Výsledkem společného hledání byl od podzimu začínající turnus diskuzních 
setkání Zastavení. Na začátku je krátká přednáška (15 min.) a následuje disku-
se. Témata byla zvolena tak, aby byla zajímavá jak pro členy sboru, tak pro lidi 
z venku. Večery jsou jednou za dva týdny. Celkově aktivitu hodnotíme kladně. 
Účastnilo se 30-40 lidí, převážně členů sboru. Nechalo se pozvat i několik lidí, 
kteří ještě Pána neznají.

Náš farář Zdeněk Eberle se dostal v posledních měsících do zdravotních pro-
blémů psychických i fyzických, má teď na 3 měsíce zdravotní volno. Farnost 
bude administrovat Filip Jandovský.
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V Horšovském Týně se konala shromáždění třikrát do měsíce s účastí 20 až 25 
lidí. O bohoslužby je zájem. Ve sboru funguje informační služba internetových 
stránek a biblické hodiny střídané se skupinkou a modlitebním setkáním. Od 
nového roku 2015 jsou bohoslužby každý týden. To je velmi povzbuzující. 
Sbor má již 18 členů. Do sboru začalo chodit hodně dětí a členové sboru jim 
slouží i například doučováním do školy. Začala fungovat nedělní besídka. Práci 
v HT se nyní věnuje především Jirka Kantor. Farní konference ho doporučila 
jako lokalizovaného kazatele pro HT.

Misijní aktivity na další rok plánujeme: diskuzní večery Zastavení, v teplém 
počasí dětské kluby na sídlišti, mateřské centrum a školička, dětský tábor, pří-
městský tábor, posezení u čaje, Noc kostelů, veřejné čtení Bible, evropský den 
sousedů a vánoční akce. V HT služba dětem a internetové stránky.

Jiří Martan

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 - Husova

Ve farnosti Plzeň 3 (Maranatha) probíhal sborový život v rámci zavedených 
pravidelných aktivit.

Aktivity uvnitř sboru 

pravidelné aktivity

nedělní bohoslužby
biblické vyučování 
bohoslužby s VP konané v týdnu spojené s následným společným obědem, 
otevřeným i pro hosty 
modlitební setkávání
dětské besídky a shromáždění
domácí skupinky
skupinky mládeže 
bohoslužba na Velký pátek 
půlnoční bohoslužba

nepravidelné aktivity

rodinná bohoslužba
přespávání dětí v kostele

•

–
–
–

–
–
–
–
–
–

•

–
–
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společný výjezd staršovstva, vedoucích domácích skupinek a vedoucích 
služeb
večer chval a modliteb

V roce 2014 jsme se snažili modlitebně a finančně podporovat ECM Tachov, 
Hospic sv. Lazara a v rámci projektu Adopce na dálku chlapce Franciska.

Snažíme se vyhledávat bývalé členy a udržovat s nimi kontakt. Navštěvujeme 
nemocné, kteří nemohou docházet do společenství, doma nebo ve zdravotnic-
kých zařízeních. 

Dále při farnosti fungují tři diakonická střediska: SKP Plzeň, POINT 14 a SKP 
Duha. Více podrobností o činnosti a programech těchto SKP je možné získat 
na jejich internetových stránkách: www.skp-plzen.cz; www.point14.cz; www.
mcduha.cz.

Aktivity vně sboru 

Plzeňská ekumena - účast a spoluorganizace na:

ekumenických bohoslužbách
Aliančním týdnu modliteb
ekumenickém týdnu nepřetržitých modliteb Plzeň 24/7
Světovém dni modliteb
veřejném čtení Bible na Velký pátek

akce pro veřejnost

Noc kostelů
VBS příměstský tábor pod vedením týmu z Tennessee, USA
koncerty skupiny The Lifted a VINESONG
florbalový turnaj „Máme hole v ruce“
adventní filmová odpoledne
odpoledne deskových her 

Plánované akce pro rok 2015

Misijní aktivity plánujeme ve stejném rozsahu jako v roce 2014: Noc kostelů, 
VBS příměstský tábor, odpoledne deskových her.

Nově se od tohoto roku konají nedělní filmová odpoledne.

–

–

•

–
–
–
–
–

•

–
–
–
–
–
–
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Vzhledem k tomu, že v letech 1945 – 1946 se v našem sboru uskutečnilo něko-
lik svateb našich sester s americkými vojáky, bychom rádi uskutečnili slav-
nostní česko-americkou bohoslužbu, která by byla součástí Oslav 70. výročí 
osvobození Plzně americkou Armádou. 

Další oblastí je pokračování spolupráce s partnerskými sbory z Texasu a Ten-
nessee, USA a návštěva partnerského sboru Netzschkau v Německu.

Jsme vděčni Pánu, za to co se podařilo v uplynulém roce uskutečnit a chceme 
slyšet jeho volání a nechat se povolat pro to, co pro nás připravil.

Miroslav Klička

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 - Nové město

Sbory v Praze Ječné ulici a v Sedlčanech žijí svými pravidelnými aktivitami. 
Kromě bohoslužeb, domácích skupinek a schůzek mládeže, které se konají na 
obou místech, se členové sboru v Ječné setkávají v nedělních besídkách, 
na biblické skupince (dříve biblická hodina), modlitebních setkáních či setká-
ních seniorů.

Ivana Procházková, Martin Švehla a Jiří Oubrecht se pravidelně střídali ve 
službě slova ve sboru v Ječné a v Sedlčanech. A také zajišťovali mnoho dalších 
činností souvisejících s chodem naší farnosti. V loňském roce jim nově přibyla 
do „organizačního“ týmu sborová sestra.

Další aktivity v naší farnosti: další ročník Noci kostelů proběhl jak v Ječné, 
tak v Sedlčanech, z pražského sboru se opět vysílala rozhlasová bohoslužba, 
v Sedlčanech v létě proběhl English Camp a na podzim v obou sborech Kurzy 
Alfa.

Ve sboru v Ječné nás v uplynulém roce zasáhly odchody několika členů do 
jiných pražských sborů a také několik úmrtí.

Poměrně významnou událostí v loňském roce 2014 byla rozsáhlá rekonstruk-
ce velké klubovny v Ječné. Úpravy této místnosti vedly k dalším možnostem 
jejího využití jak pro další pravidelné aktivity, ale i jednorázové, např. celocír-
kevní akce. 



��     OK  25. 4. 2015  Praha 2

V Sedlčanech proběhla rekonstrukce interiéru velké modlitebny, kompletní 
renovace malby, podlahy, lavic. Letní English Camp měl pokračování v kur-
zech angličtiny, které měla na starosti dobrovolnice Kathryn Herring z USA. 
Pro letošek už se chystá sedlčanský English Camp 2015. Znovu musím napsat, 
že misijní práce v Sedlčanech je radostnou kapitolou života naší farnosti. Bratr 
Jiří Oubrecht, který má Sedlčanský sbor na starosti, si pro letošní rok upravil 
pracovní úvazek a o to intenzivněji se musí zapojit ostatní do práce a do služeb. 
Věříme, že to sedlčanskému sboru bude k dobrému.

Jako sbor se stále snažíme podporovat SKP KC Maják, aktuálně hledáme nové 
možnosti propojení sborové a majákovské práce.

Samozřejmě máme pro letošní rok spoustu plánů a představ. Těšíme se, že nám 
Pán Bůh požehná a budeme svědky mnoha dalších zázraků.

Daniel Červeňák

3.8 – Zpráva za farnost Praha 9 - Horní Počernice

V minulém roce se v naší farnosti pravidelně konaly bohoslužby, setkání 
mládeže a modlitební setkání. Kromě toho se loni opět ve velikonočním období 
konala sederová večeře (16. 4.), na které jsme měli i hosty z SKP, a velkopá-
teční bohoslužebné shromáždění. Plánovaný sborový den v neděli Cantate (18. 
5.) se bohužel tentokrát pro různé komplikace neuskutečnil, ale 23. 5. jsme se 
i letos zapojili do Noci kostelů. Od 15. 5. do 29. 5. jsme tu měli návštěvu ze 
sboru ve Virginii, který se později stal oficiálně naším partnerským sborem 
(účastnili se našich sborových akcí – bohoslužby, setkání mládeže, Večera 
chval a modliteb v SKP a Noci kostelů, byli s mládeží na výletě, v SKP vyučo-
vali angličtinu a setkali se také se seniory v jejich klubu). V září se uskutečnil 
plánovaný víkendový pobyt na Veselce, ale účast členů sboru byla poměrně 
nízká (kromě mládeže jen 2 rodiny ze sboru). Zapojili jsme se také do oslav 
60. výročí naší Centrální konference (19. 10.) a našemu partnerskému sboru 
v Polsku jsme poslali krátkou videoprezentaci. Zapojili jsme se také organizač-
ně do příprav 37. evropského setkání mladých v Praze (Taizé – Pouť důvěry 
na zemi) ve spolupráci s ČCE a katolíky. Prostřednictvím H. Novákové jsme 
nabídli možnost účasti v kurzu Výchova dětí, ale o tuto nabídku zatím nebyl 
zájem (zkusíme to znovu na jaře). 20. 11. se v SKP konala prezentace J. Křížo-
vé o jejím pobytu v Izraeli. 
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Pokračujeme ve společných obědech ve sboru první neděli v měsíci. Po delší 
době jsme se opět začali scházet k bohoslužbám v SKP, ale zatím ne ještě příliš 
pravidelně. Nedaří se nám obnovit kontakt s naším původním partnerským 
sborem v Texasu, ale finanční dar od nich opět přišel. Velkou radost máme 
z naší mládeže, která se aktivně zapojuje do služby v naší farnosti i v SKP, kde 
organizuje Večery chval a modliteb. Byli bychom rádi, kdybychom ve sboru 
opět mohli mít také besídku a dorost (tyto věkové skupiny jsou u nás v součas-
né době zastoupeny minimálně), skupinky a biblické hodiny. 

V průběhu roku bylo do sboru přijato několik nových členů. Radostné je, 
že vzhledem k velikosti (či spíše „malosti“) našeho sboru máme mezi námi 
neobvykle velký počet studentů teologie (T. Witiska, V. Černá, J. Pěkný, 
M. Novák; studijní program pro laiky – modul A – H. Nováková). Ve sboru se 
znovu začala nahrávat kázání, budou umísťována na naše webové stránky. 
Byli bychom také rádi, kdyby se někdo šikovný ujal péče o naše webové strán-
ky, které jsou naší vizitkou, bohužel zatím ne příliš atraktivní a aktuální. Máme 
ve sboru nové kotle a komín, byli bychom také rádi, kdyby se nám podařilo 
do sboru zakoupit nové kvalitní židle a pořídit novou kazatelnu. Na finanční 
obětavosti členů sboru bude záviset také to, jestli se nám podaří mít opět faráře 
na plný úvazek.

Jiří Černý

3.9 – Zpráva za farnost Praha 10 - Strašnice a sbor Jablonné 
v Podještědí 

Sbor jablonné v Podještědí

V roce 2014 se snížil počet účastníků bohoslužeb (stěhování, pracovní vytížení, 
nezájem), ale tento rok se členství ve sboru nezměnilo, i když nás začala pravi-
delně navštěvovat mladá maminka s dvěma malými dětmi.

Členství ke konci roku: Vyznávající 10; Pokřtění 7.

V lednu jsme měli společný Alianční týden modliteb se sourozenci z BJB 
Brniště a Cvikov. Před Velikonocemi jsme rozdávali letáčky z BTM. V květ-
nu jsme se zúčastnili křtu sestry Hany Janové.Od května do října jsme měli 
nedělní shromáždění v parku na náměstí. V létě jsme měli několik návštěvníků 
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v našem sborovém domě. 24. 8. 2014 jsme prožili radostnou událost křtu Anety 
Šimkové. V posledním týdnu prázdnin jsme pořádali už třetí ročník dětského 
English Campu, na který přijely dvě sestry z našeho partnerského sboru z USA. 
Od září Aneta Šimková začala mít dětský klub v Petrovicích. Před Vánoci byly 
rozneseny křesťanské kalendáře po vesnicích v okolí Jablonného.

Každou středu probíhala nejen romská skupinka v České Lípě za účasti 
3 - 7 osob. Naše pravidelná shromáždění probíhala tradičně v neděli od 15 
a biblická hodina probíhala nepravidelně po osobní dohodě. 

V tomto roce bychom chtěli pokračovat ve shromážděních na náměstí i v práci 
v České Lípě mezi Romy.

V srpnu také plánujeme třetí English camp. Vše záleží na našich sourozencích 
z Owensboro a služebnících pro překlad.

Sbor Praha 10 – Strašnice

Život našeho sboru plynul v minulém roce v rytmu pravidelných aktivit, které 
byly kořeněny několika výjimečnými setkáními a zdařilými akcemi. Konstatu-
ji, že k výrazným změnám v životě našeho sboru nedošlo. To platí jak v dobře 
fungujících službách, tak i naopak ve stálém hledání řešení výzev, které trvají.

Shromáždění a biblické probíhají pravidelně (biblické byly přesunuty na 
skupinky), staršovstvo a výbory jsou účinným pomocníkem při správě sboru. 
Pravidelně (jednou v měsíci) probíhají páteční večery chval, páteční ranní 
a nedělní modlitební probíhají každý týden. Pěknou tradicí ve sboru je rodin-
ná bohoslužba a společný oběd 1. neděli v měsíci. V listopadu začala sobotní 
příležitostná setkávání pro mládež nad promítaným filmem a z toho vyvinula 
pravidelná setkávání mladých v kurzu Alfa pro mládež, který nyní bude končit.

Akce v roce 2014: Noc kostelů (23.5. 2014 – účast 80 – 100 lidí), 90 let výročí 
založení kaple (5.10.2014), půlnoční bohoslužba (účast 70 lidí) a pomoc 
s ubytováním při setkání mladých komunity Taizé v Praze na přelomu roku 
2014/2015. 

Podporujeme knihkupectví Brána a SKP Maják (finančně, materiálně, modli-
tebně a lidsky).

Členství ke konci roku: Vyznávající 37; Pokřtění 17; Přípravní a přátelé 4; 
Přidružení 3.
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Připravované akce v roce 2015: Noc kostelů, English camp s týmem z Texasu, 
Finanční kompas.

Potřebujeme posílit hospodářský výbor a správu budovy o další spolupracov-
níky, hledáme další hudebníky ke službě chval, uvažujeme nad dalším progra-
mem pro mládež. Chceme předávat některé služby mladším. Chceme změnit 
naše webové stránky, případně zřídit stránky na Facebooku. Chceme podržet 
náš patronát nad Bránou, usilovat o to, aby neklesali naše příspěvky s příspěv-
ky do sboru - na Boží dílo pod současný stav. Bude dobré posílit naše vztahy 
se sborem v Jablonném častějšími návštěvami.

Děkujeme všem bratrům a sestrám za podporu.

Martin Pěkný

3.10 – Zpráva za farnost Protivín a sbory Týn nad Vltavou 
a Bechyně

Běžný provoz naší farnosti jsme se spolupracovníky zajišťovali podobným 
způsobem jako v předchozím roce. Nedošlo sice k nějakým podstatným změ-
nám, ale v některá zlepšení jsme přece jen doufali. Především jsme se modlili 
za přírůstek návštěvníků a členů na nedělních bohoslužbách. V Týně se to 
částečně i podařilo po letních táborech.

Nedělní bohoslužby se konaly na všech třech místech (Protivín, Týn, Bechyně) 
pravidelně. Podzimní Den díkůvzdání jsme konali v Protivíně i v Týně. 
V Protivíně i v Týně jsme také od konce října poprvé pořádali kurzy alfa. Bib-
lické hodiny jsme konali v rámci domácího setkání v Písku (od 15 h). 
V Protivíně jsou setkání večerní v 19 h (v zimě v 18h). Setkávání skupinky 
v Dřítni jsme většinou konali jako biblické hodiny střídavě se sdílecí a modliteb-
ní skupinkou v Týně. Pokračovalo i sportování v hale (každou druhou sobotu). 

Práci s dorostem a dětmi se ani loni nepodařilo obnovit. Ani letní tábory doros-
tence či mládežníky nepřitáhly blíž křesťanskému životu. Společné ekumenic-
ké aktivity pokračují v Protivíně i v Písku. V Písku se setkáváme zhruba 4x 
ročně jako kazatelé místních církví. S místní farností ŘKC jsme v Protivíně 
pořádali společný modlitební večer v rámci Světového dne modliteb.V Domo-
vě pro seniory Světlo v Písku se koná pravidelná čtvrteční bohoslužba.
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Ve sboru v Bechyni jsme konali nedělní bohoslužby střídavě s farářem či 
kurátorem ČCE z Tábora. Od podzimu jsme znovu intenzivně jednali o mož-
nosti setkávání na jiném místě a následně o ukončení práce ECM. Komplikace 
nastaly začátkem roku 2015 v souvislosti s onemocněním bratra faráře a jeho 
následnou kazatelskou rezignací. Takže musíme vyčkat dalšího vývoje. Nicmé-
ně s hledáním nového místa k bohoslužbám pokračujeme a také jednáme 
s realitní kanceláří a RO dává dům do prodeje. 

Misijní aktivity:

V Protivíně jsme poprvé pořádali Noc kostelů. Jsme rádi za novou zkušenost 
i rozhovory s návštěvníky. S týmem amerických spolupracovníků se přes potíže 
na jaře nakonec přece podařilo uspořádat letní příměstský tábor se softbalem 
a angličtinou, který je velmi oblíbený. Leč tady práce s dětmi mimo sbor téměř 
končí. Děti do sboru nepřicházejí. Nemají podporu rodin. Jen někteří přicházejí 
na sobotní aktivity ve sportovní hale. Od konce října jsme začali kurzy alfa. 
Nově se mezi účastníky z ECM a ŘKC (včetně faráře) zapojily dvě ženy 
z Vodňan a Ražic a do kurzu také ještě naskočil s mírným zpožděním jeden 
muž z Protivína. Setkání byla obohacující po všech stránkách. Užitek jsme 
měli po duchovní stránce a pomohlo to i novým vztahům. 

Služba a práce SKP a Mateřského centra Pastelka pokračuje a stále oživuje 
provoz sborového domu. Kontakt s veřejností jejich prostřednictvím je leckdy 
docela zajímavý.

Ve sboru Týn nad Vltavou jsme se od října pustili do kurzů alfa. Dvě ženy 
z Týna a jedna paní z Dřítně se společně s farářem ŘKC z Dřítně zúčastňovaly 
a doufáme, že to všem nám přineslo užitek a napomohlo i vybudování nových 
vztahů. Jedna žena z Týna se zapojila i do našich společných setkávání a druhé 
nevyhovoval čas dopoledních bohoslužeb. Od Velikonoc se v Týně scházíme 
k bohoslužbám od 14:00h. Jsme rádi i za novou zkušenost a rozhovory 
s návštěvníky při Noci kostelů. V létě jsme podruhé konali na louce pod Pouští 
tábor společně s Domem dětí a mládeže, tentokrát s tématem „Ve službách 
krále Šalomouna“. Prvně jsme pořádali příměstský tábor s americkými lektory 
– Vacation Bible School. Ten se, žel, letos uskutečnit nemůže – učitelé z USA 
nemohou přijet.

V Týně loni došlo na připravovanou opravu střechy. Věc se podařila předně 
díky dotaci, kterou jsme získali přes Místní akční skupinu Vltavotýnsko. Dota-
ce ve výši 647 000 Kč znamenala 90% celkových nákladů vlastní opravy. Náš 
podíl byl dalších 10% plus nějaké výdaje v přípravných řízeních. Jsme rádi, 
že i závěrečné vyhodnocení Státního zemědělského intervenčního fondu 
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dopadlo příznivě a celá věc je uzavřena. Nyní musíme nejméně 5 let konat 
dosavadní aktivity. Věříme, že budou úspěšné – s pomocí Boží, ve kterou 
doufáme.

V dosavadních snahách o zajištění sborového provozu i uskutečňování a hle-
dání nových evangelizačních a misijních aktivit chceme pokračovat. Velmi by 
nám mimo jiné pomohla oprava bytu v Týně a nalezení vhodné věřící rodiny, 
která by se tam nastěhovala. 

Miluše Šálková

3.11 – Zpráva za farnost Slaný

V našem sboru je v základu standardní situace. Dlouhodobí členové svoji služ-
bu církvi a dílu Páně berou s plnou odpovědností a otevřeným srdcem k Pánu. 

Jádro sboru je po mnoho let doplňováno novými lidmi toužícími po víře v Ježí-
še a Jeho učení. V současnosti má sbor na nedělních shromážděních průměrnou 
účast 15 - 20 účastníků a při mimořádných akcích /např. vánoční půlnoční 
bohoslužba/ 80 - 100 lidí. Mladší členové sboru ve Slaném jsou jeho pevnou 
součástí a podílí se na práci nejen duchovně, ale v nemalé míře i finančně 
a starostí o řešení osobních záležitostí členů sborů /právník br. Mgr. Voight/.

Několikrát za rok se koná modlitební chvíle za členy sboru - jejich zdraví, sta-
rosti i radosti z denního života. Biblické hodiny: ve čtvrtek od 18:00, návštěv-
nost okolo 6 osob. Staršovstvo se schází jednou za měsíc v počtu 5-ti členů.
Akcí ve farní zahradě /např. táborák/ se účastní cca 6 - 10 lidí.

Sestra Jana Bártová se ujala úpravy zahrady a okolí modlitebny, za což jí patří 
veliké díky. 

Sestra Petra Voightová dokončila studium na Teologické fakultě Univerzity 
Karlovy, obor Sociálních vztahů a prameny teologie. Gratulujeme a nechť toto 
vzdělání přináší ovoce v Boží práci.

V přípravném členství je sestra Jana Silanová, která se aktivně zapojuje 
do mnoha činností sboru.

Prosíme o Boží pomoc a ochranu, a především pak, aby přítomnost našeho 
Pána byla pevnou součástí života našeho sboru a přinášela Boží zvěst našemu 
městu i okolí.

Petr Šmíd
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3.12 – Zpráva za farnost Tachov

Rok 2014 byl v tachovském sboru poznamenán 2 velkými událostmi. Zaprvé to 
byl první rok v nových prostorech a zadruhé s novým farářem.

Prostory, které jsou skvělé, na náměstí, velké a za symbolický nájem, jsme 
dostali od města. Nazvali jsme je Sedmdesátka (podle čísla popisného). Uvnitř 
je modlitebna (přes týden slouží jako dětské hřiště bez pískoviště), čajovna 
(přes týden otevřená pro veřejnost), herna pro děti, mládežnická místnost, 
kuchyň a „velkokapacitní“ záchody. Jelikož ve sboru bydlím, tak mohu 
dosvědčit, že je tu každý den docela frmol a dá se říci, že svou službou pokrý-
váme rozpětí od batolat až po důchodce.

Výměna faráře byl velký zlom. Sbor za svůj rozkvět vděčí především 
manželům Mrázkovým. Zároveň však, jako stejné požehnání, vnímáme jejich 
odchod – mnoho lidí se díky tomu ve službě postavilo pevněji na vlastní nohy. 
Nový farář Petr Vaďura je dost jiný než Milan Mrázek, takže do sboru vnáší 
vlastní charisma (vyučování, organizace, atd.), ale aktivity „po Mrázkových“ 
přenechává na lidech, kteří k tomu cítí obdarování. Na částečný (téměř dobro-
volnický) úvazek pomáhá ve sboru Eva Vaďurová (manželka faráře) - díky ní 
může pokračovat Mateřský klub Krteček a také čajovna po materiální stránce. 
„Duší sboru“ je naše nová zaměstnankyně Suny (původem s Bulharska). 
Ta je fyzicky přítomna přes týden a pracuje v čajovně.

Než vyjmenuji jednotlivé vnější a vnitřní aktivity sboru, chtěl bych říct, že sbor 
je velmi aktivní navenek (otevřený lidem). Zdá se mi však, že pokulhává to 
dovnitř (potažmo nahoru). Provozujeme sice i zbožné aktivity, ale vyjma neděl-
ní bohoslužby a dámské skupinky nejsou moc vyhledávané. Pomodlete 
se prosím za Tachov - aby byl zbožnější. Tolik delegát. 

Aktivity uvnitř sboru – nedělní bohoslužba (30-50 lidí); bible pro začátečníky 
(2-5 lidí); bible pro pokročilé (1x měsíc, 10-20); modlitebka (2-5); mládež (5-
15); dámská skupinka (1x měsíc, 10-20)

Aktivity vně sboru – Fusion (mládežnický sbor s kapelou, 30-50 mladých); 
Mateřský klub Krteček (2x týdně, 5-15 mamin pokaždé); Literárně diskusní 
čajovna (10-20, většinou senioři); dětský klub Royal Rangers (45 dětí ve 3 
věkových skupinách); Herní klub (3-8); anglická konverzace s rodilými mluv-
čími (1x měsíc, 5-10); čajovna (denně 7-10 lidí, někdy i 20).
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Hospic sv. Jiří – (jedna sestra rozjíždí na tachovsku mobilní hospic - jako sbor 
ji v tom všemožně podporujeme)

Biblické hodiny – v domově důchodců (jedná se o poměrně odlehlé zařízení, 
službu začal M.Mrázek a jsme rádi, že se za něj našel nástupce)

Jiří Mlejnecký

3.13 – Zpráva za farnost Třeboň

Základními shromážděními v Třeboni jsou nedělní bohoslužby a biblické hodi-
ny, které navštěvují i lidé z CB, ŘKC i svobodného společenství. 5x ročně při 
nich slouží kazatel z CB v Táboře, P. Jareš. Pravidelně se schází skupinka seni-
orů a občasně smíšená skupinka. Ve středu ráno pak menší skupinka modliteb-
ní. V lednu se uskutečnila alianční modlitební shromáždění.  V létě navštívili 
sbor manželé Beckettovi z partnerského sboru v Monticellu. Navštívili Základ-
ní školu, Obchodní akademii a Gymnázium, kde měli několik setkání 
se studenty.

Farář pravidelně navštěvuje domov důchodců na Dobré Vodě a Centrum sociál-
ních služeb v Libniči. Jako dobrovolník navštěvuje domov důchodců v Třebo-
ni. Povedla se „Noc kostelů“, kterou navštívilo více lidí, než jsme očekávali. 
Znovu byla Půlnoční, na které zpívala zpěvačka z Ukrajiny. Nadále hledáme 
způsoby, jak otevřít sbor pro lidi „zvenčí“. Rádi bychom letos využili 600 
výročí upálení M. J. Husa a 90 výročí otevření kaple. Jako sbor jsme byli 
na společné dovolené na Poušti.  

V Budějovicích jsme ukončili k 1. 7. 2014 konání bohoslužeb v kostele CČSH. 
Nadále se schází jen malá skupinka, neboť se odstěhovali tři pravidelní účast-
níci.

Ve Vimperku pokračuje práce jak sborová, tak mezi mládeží. Slouží zde 
pomocník kazatele Zdeněk Neužil. Splnil všechny studijní podmínky proto, 
aby mohl být lokálním kazatelem. Pro nedostatek sborových finančních pro-
středků však musí zatím zůstat jako pomocník kazatele. Jako každoročně se ve 
Vimperku konal baseball-camp za vydatné pomoci sourozenců z USA. 

Pavel Svidenský a Pavel Hradský
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